
Nr Partij Blz. Vraag Antwoord

1 PvdA 13 De meevaller op gebied van dagelijks onderhoud groen is mede veroorzaakt door  

het uitlopen van de kapvergunning. Graag toelichting.

Het proces voor de aanvraag van de kapvergunning heeft veel vertraging opgelopen door vragen van onder andere 

de OMDH. Om het proces in de toekomst beter te laten verlopen worden er voor de nieuwe aanvraag gesprekken 

gevoerd met de betrokken vergunningverlenende afdelingen. Door de kapvergunning met betrokken partijen voor te 

bespreken is de verwachting dat de vergunning op tijd kan worden verstrekt en geen vertraging oploopt. 

2 PvdA 14 en 42 T.a.v. Verkoop Fluwelensingel 86 wordt aangegeven dat vooralsnog 80.000 over 

te hevelen naar 2022. Kunt u hierop een wat uitgebreidere toelichting geven?

De gemeente heeft in 2018 de voormalige kringloopwinkel verkocht aan een ontwikkelaar om woningbouw te 

realiseren. In 2021 is het pand daadwerkelijk geleverd. De ontwikkelaar is verantwoordelijk voor woningbouw en 

aanleg openbaar gebied.

Gemeente houdt toezicht op deze werkzaamheden, die voornamelijk in 2022 plaatsvinden. Hiervoor is budget 

overgeheveld. Daarnaast is budget gereserveerd voor kosten om nieuw openbaar gebied goed te laten aansluiten op 

bestaand openbaar gebied.

3 Leefbaar Gouda Alg. Graag inzage in: Financiële verantwoording Station parkeergarage over 2021. Zie tabblad BIJLAGEN bij vraag #3.

4 Leefbaar Gouda Alg. Graag inzage in Overzicht van de financiële ontwikkelingen met betrekking tot de 

aanleg van het Ecopark.

Zie tabblad BIJLAGEN bij vraag #4.

5 Leefbaar Gouda Alg. Graag inzage in: De door de aandeelhouder goedgekeurde jaarrekening over 

2021 van Sport Punt Gouda.

De goedgekeurde jaarrekening van Sport.Gouda over 2021 is op 14 april jl naar de griffie gestuurd met het verzoek 

de gemeenteraad daarover te informeren.

6 Leefbaar Gouda Alg. Graag inzage in : Financieel overzicht van Goudapot over het jaar 2021. Het jaarverslag Goudapot 2021 is 8 juni jl aan de raad verzonden.

7 Leefbaar Gouda Alg. Kan als iets meer worden gezegd over de gevolgen van de meicirculaire voor het 

financieel meerjarig perspectief voor de gemeente Gouda?

Hiervoor is een separaat voorstel gedaan aan de raad. In de commissie Bestuur van 22 juni jl. is dit toegelicht.

8 Leefbaar Gouda Alg. Het jaar is afgesloten met een positief resultaat van € 13,4 miljoen. Reden is dat 

wij van het Rijk eind 2021 meer geld hebben ontvangen. Wanneer heeft u kennis 

kunnen nemen van deze informatie en waarom is hiervan, naar onze mening, 

niet eerder aan de auditcommissie en/of gemeenteraad melding van gemaakt in 

het kader van uw actieve informatieplicht?

Het positieve rekeningresultaat 2021 van € 13,4 miljoen wordt onder andere veroorzaakt door de extra inkomsten 

op grond van de decembercirculaire 2021 gemeentefonds. De circulaire heeft een publicatiedatum van 14 december 

2021. In januari 2022 is de circulaire doorgerekend en geanalyseerd. Het college heeft op 8 februari de raadsmemo 

over dit onderwerp vastgesteld en verstuurd naar de griffie ter verspreiding onder de raadsleden. Ook voor de 

Westergouwe wordt de raad periodiek bijgepraat. 

9 Leefbaar Gouda 10 Sociaal Domein. U geeft aan dat het relatieve gebruik van jeugdhulp in 2021 wel 

iets hoger is uitgevallen. Kan kwantitatief worden onderbouwd de toename en 

het totaal van deze jeugdhulp?

Het streven is het gebruik van maatwerkvoorzieningen jeugdhulp geleidelijk aan te verlagen naar een gebruik van 

jeugdhulp door 1:8 kinderen tot 18 jaar in 2024. Voor 2021 was het streven om het gebruik te beperken tot 1: 6,88 

kinderen tot 18 jaar met  een maatwerkvoorziening jeugdhulp. Het zijn er uiteindelijk 1: 6,68 geworden.

In aantallen vertaald is het resultaat voor het jaar 2021 dat 2175 kinderen tot 18 jaar gebruik hebben gemaakt van 

jeugdhulp met een gemiddelde kostprijs van € 11. 396,-.

In de (primitieve) begroting was uitgegaan van een streefgetal van 1:6,88 kinderen, ofwel 2114 kinderen tot 18 jaar 

tegen een gemiddelde kostprijs van € 12.255,- (ex. index). In de jaarrekening is toegelicht welke verschuivingen in het 

gebruik van jeugdhulp er zijn in 2021. De geconstateerde afwijking van de streefcijfers is hier niet direct aan te 

relateren. 

10 Leefbaar Gouda ?10? Kan ook worden aangegeven het aantal ‘uithuisplaatsingen’ en zgn. 

‘terugplaatsingen’ in Gouda over 2021?

Terugplaatsingen worden niet gemonitord. De GI monitoren de ‘beëindig uithuisplaatsingen’ niet, onder andere om 

de administratieve lasten voor jeugdhulpaanbieders te beperken. Jeugdbescherming west monitort wel de 

machtigingen uithuisplaatsingen: 2021Q1 24, Q2 34, Q3 35 en Q4 24, maar op basis van de daling van het aantal 

machtiging uithuisplaatsing in Q4 kan niet geconcludeerd worden dat er 9 terugplaatsingen zijn. Jeugdigen kunnen 

ook 18 jaar zijn geworden waardoor de machtiging uithuisplaatsing afloopt.  WSG en het Leger des Heils monitoren 

deze cijfers niet.



11 Leefbaar Gouda 13 4. Budgetten woningbouw. Kan worden aangegeven waarom een aantal 

bijdragen (totaal ongeveer 1 miljoen) aan woningbouwcorporaties niet in 2021 

maar in 2022 wordt verstrekt?

Tussen 2020 en 2022 zijn meerdere aanvragen ingediend voor een bijdrage uit de reserve Versnelling Woningbouw. 

Het budget uit het coalitieakkoord 2018-2022 is volledig toegewezen en beschikt. 

Zie in dit kader ook de recent, op 14 juni jl.,  beantwoorde vragen van de fractie van ChristenUnie  bij het raadsmemo 

Versnelling Woningbouw. Hierin staat aangegeven voor welke projecten de reserve wordt aangewend. 

Een subsidieontvanger krijgt termijnbetalingen op basis van geleverde prestaties / voortgang werk. Pas nadat de 

woningen daadwerkelijk is opgeleverd wordt de laatste termijn betaald. Daarom is de subsidie over meerdere 

jaarschijven verdeeld.

12 Leefbaar Gouda 13 7. ICT-dienstverlening. Per abuis zijn de baten van ICT-dienstverlening aan derden 

te hoog geraamd. Kan worden aangegeven wat de te verwachten daadwerkelijk 

zijn? 

Voor 2021 zijn de verwachte daadwerkelijke opbrengsten uit hoofde van de dienstverleningsovereenkomst de 

gerealiseerde baten, dit is € 1.694.000.

13 Leefbaar Gouda 13 6. Heeft uw antwoord op punt 5 gevolgen voor het bedrag van 625.000 euro en 

wat is dan het werkelijk bedrag?

Het bedrag van € 625.000 is inclusief het onder punt 5 benoemde nadeel. Zie hiervoor ook de toelichting op pagina 

85 van de jaarrekening onder de verschillenverklaring voor de exploitatie.

14 Leefbaar Gouda 7. Bij de lokale heffingen wordt uitgegaan dat de compensabele BTW (afval en 

riool) als een kostenpost opgevoerd. Als de BTW compensabel is komt deze t.z.t. 

terug bij de gemeente en kan deze in mindering worden gebracht van de 

heffingen zoals die worden opgelegd aan de inwoner. Vraag is dus waarom dit als 

een kostenpost in de jaarrekening wordt opgenomen?

Het toerekenen van de BTW aan de rioolheffing heeft feitelijk geen gevolgen voor de burger. Voor de invoering van 

het BTW compensatiefonds waren de kosten inclusief BTW. De burgers betaalden deze kosten voor rioleringstaken 

inclusief BTW in de rioolheffing. Na de invoering van het BTW compensatiefonds mag de gemeente weliswaar de 

BTW compenseren (artikel 128a lid 3 Gemeentewet) maar heeft daarvoor wel een korting in de algemene uitkering 

gekregen. Om dit voor de gemeente kostenneutraal te houden wordt de BTW dus alsnog doorgerekend. De burger 

blijft dus de kosten inclusief BTW betalen. Zie verdere toelichting op tabblad BIJLAGEN bij vraag #14.

15 Leefbaar Gouda 152 Hier wordt aangegeven dat 5.3 miljoen was begroot als vrijval uit de voorziening 

Riolering. Uiteindelijk is dat 4.8 miljoen geworden. Rioolheffing is een 

bestemmingsreserve op grond waarvan wij de vraag voorleggen of dit juist is?

Het instrument betreft een voorziening (geen reserve), welke wordt aangewend voor tariefegalisatie én dekking van 

de investeringen in de riolering. Deze dekking wordt als vrijval ter dekking van die investeringen verantwoord. 

Voor 2020 werden deze investeringen voor het investeringsbedrag geactiveerd en werd hier jaarlijks op afgeschreven 

(ten laste van de voorziening). Vanaf 2020 worden de investeringen ineens ten laste van de voorziening gedekt, 

waardoor geen jaarlijkse afschrijvingskosten ten laste van de voorziening plaatsvinden.

Net als in 2020 en conform ook het oordeel van de externe accountant is deze werkwijze juist.

16 Leefbaar Gouda Als vorige vraag bevestigend wordt beantwoord dan zou dat bedrag in het 

volgende jaar in mindering moeten worden gebracht via een lagere heffing bij de 

inwoner. Is het correct dat de 4.8 miljoen voor andere doeleinde wordt gebruikt 

dan waarvoor deze is bedoeld?

Dat is niet correct. De genoemde € 4,8 miljoen wordt gebruikt ter dekking van de investeringen in het riool. Dit is 

waar de voorziening naast tariefegalisatie voor bedoeld is. Opbrengsten van de rioolheffing worden dus alleen 

ingezet ten behoeve van rioleringswerkzaamheden, water over- en/of onderlast (dit is een gesloten financieel 

systeem). Indien geplande uitgaven niet zijn gerealiseerd, blijft dit voor een volgend jaar beschikbaar in de 

voorziening Riolering. Bij het nieuwe GRP wordt (op basis van meerjarige uitgangspunten en planning) bekeken of dit 

leidt tot een bijstelling van de heffing.

17 Leefbaar Gouda Kan worden aangegeven hoeveel er in het jaar 2021 is geïnvesteerd in herstel 

van het riool.?

Specifiek aan herstel (lees: reparaties) is voor ongeveer € 665.000 uitgegeven. Het totaal van investeringen in het 

riool dat ook onder "herstel" gerekend zou kunnen worden (relinen, renovaties- reparaties en vervangingen) is € 

3.071.000. De gemeente voert jaarlijks ook groot en dagelijks onderhoud uit, wat ook een preventief karakter heeft 

en dus herstel moet voorkomen.

18 Leefbaar Gouda Alg. Kan in het jaarverslag de komende jaren niet duidelijker worden aangegeven de 

financiële gang van zaken rond de riolering?

Op 20 januari 2021 heeft de Commissie Bestuur een presentatie gekregen over de "financiële gang van zaken rond de 

riolering", diezelfde commissie heeft hier op 31 maart 2021 nadere vragen over kunnen stellen en in de Audit 

Commissie van 13 oktober 2021 is via een memo nadere toelichting op schrift gegeven. De Raad wordt gevraagd 

welke nadere verduidelijking nodig is. 

19 Leefbaar Gouda 171 In het jaarverslag staat wel vermeld (pag. 171) dat € 4,8 miljoen aan rioolheffing 

is vrijgevallen, maar niet waar dat bedrag naar toe is gegaan. Waar kunnen wij dit 

bedrag terugvinden?

De genoemde € 4,8 miljoen wordt gebruikt ter dekking van de investeringen in het riool. Dit is waar de voorziening 

naast tariefegalisatie voor bedoeld is. Zie ook de toelichting op pagina 172 van de jaarrekening voor de betreffende 

voorziening.



20 Leefbaar Gouda 121 In het hoofdstuk 4.5 investeringen (pag. 121) staat tot een Rioleringskrediet van 

€ 4,7 mln. vermeld. En ook “Bijdragen van derden”.  Een krediet is een lening van 

gelden, waar je misschien mee gaat investeren, maar alleen een krediet is zeker 

geen investering. Graag hierover meer duidelijkheid?

Kredieten zijn beschikbaar gestelde gelden voor de uitvoer van investeringen. Het gerealiseerde investeringsbedrag 

komt ten laste van het betreffende kredietbedrag. De "Bijdrage van derden" betreft in het genoemde geval de 

dekking vanuit de voorziening Riolering en daarmee de rioolheffing.

21 Leefbaar Gouda 121 En waarom wordt er eigenlijk een krediet afgesloten als de rioolheffing ruim is 

gevuld?

Deze werkwijze komt voort uit geldende regelgeving (verplichting volgens BBV-voorschrift). 

22 Leefbaar Gouda Alg. Kan worden aangegeven welke de rentelast is van de post riolering en waar 

kunnen wij dat teruglezen?

Rentelasten als onderdeel van de kapitaallasten zijn niet separaat gepresenteerd in de jaarstukken en maken deel uit 

van de totale operationele kosten. Voor 2021 bedroegen de kosten voor toegerekende rente € 2.079.000.

23 D66

9

Ten opzichte van 2020 zijn de inkomsten huur- en erfpacht met 5,5mio gestegen. 

Waar komt die stijging vandaan?

In het kader van verbetering financiele functie en de automatisering bleek dat een deel van de huren en pachten 

vorig jaar onder overig zijn geplaatst. Dit is in deze jaarstukken aangepast. Vorig jaar zou het (op de manier van 2021) 

zo'n 8 miljoen zijn.

24 D66

12

635K onderbesteding dagelijks onderhoud openbaar groen. Is er te weinig 

capaciteit bij BOR of bij Promen? 

De onderbesteding is ontstaan, doordat het proces voor de aanvraag van de kapvergunning veel vertraging heeft 

opgelopen en de vergunning niet snel genoeg afgegeven kon worden om tot uitvoering over te gaan. Om het proces 

in de toekomst beter te laten verlopen worden er voor de nieuwe aanvraag gesprekken gevoerd met betrokken 

partijen, zodat de vergunning sneller kan worden verleend. 

25 D66

12

Bij ICT dienstverlening is per abuis teveeel doorbelast in 2021. Wat betekent dit 

voor 2022, komt er dan een extra correctie?

In 2021 is meer (ingehuurde) personele inzet toegerekend aan de ICT-dienstverlening dan geraamd. De toerekening 

heeft plaatsgevonden op basis van realisatie. Er is dus niet "te veel" doorbelast. Voor 2022 heeft dit geen gevolgen. 

Wel wordt in de raming van toe te rekenen kosten zo goed mogelijk een inschatting gemaakt van hetgeen 

gerealiseerd zal worden, zodat de afwijking tussen raming en realisatie nihil dan wel zo klein mogelijk is.

26 D66

14

Mbt de GREX Westergouwe: wordt voorgesteld om tussentijdse winst van € 

2,594 miljoen aan een reserve toe te voegen om de ambities van de Raad te 

realiseren. Er zijn stemmen die stellen dat gemeente deze bovenwijkse 

voorzieningen op moeten kunnen voeren als korting op de belasting. Welke 

mogelijkheden ziet het college hiervoor?

Bron: metafoorro - kritische noten bij Notitie BBV

Geen technische vraag ihkv Jaarstukken 2021. Wel verwijzen we naar de nog op te stellen notitie over Vpb-druk, 

waarin de concrete vraag aan de orde kan komen.

27 D66

17

 en p. 25 Het percentage voortijdig schoolverlaters plus de tekst verder gedaald 

komt nier overeen met de tekst in de tabel bovenaan op p.25. Welk getal is juist?

Op pagina 17 van de jaarstukken staat abusievelijk dat VSV verder is gedaald. De cijfers en toelichting op pagina 25 

kloppen wel. Gouda is onderdeel van een regio (Zuid-Holland oost) met lage VSV cijfers. Als regio doen we het dus 

beter dan landelijk. De VSV percentages in de tabel gaan specifiek over de gemeente Gouda. Die Goudse VSV 

percentages schommelen de afgelopen jaren rond het landelijk gemiddelde, in 2021 zelfs precies het landelijk 

gemiddelde van 1.87%.

28 D66

20

Kan concreter aangegeven worden hoe Gouda in haar beleid en uitvoering de 

kansen voor circulariteit meeneemt?

De gemeente heeft nog geen beleid op het gebied van circulariteit. Gemeenten in de regio hebben i.s.m. de provincie 

onderzocht wat de grootste reststromen binnen de gemeente zijn en welke toepassing deze kunnen vinden. De 

bedrijven zijn hiervoor aan zet. Er wordt informatie uitgewisseld over kansen en knelpunten in wet- en regelgeving. 

Bij projecten in de openbare ruimte stelt de gemeente eisen aan het hergebruik van beton en klinkers. Er wordt in 

een van de projecten gekeken hoe circulaire uitgangspunten kunnen worden toegepast en wat dit betekent voor de 

projectbegroting en -planning. Ook bij Ecopark nemen we hergebruik bewust mee, bij inkoop is duurzaamheid een 

onderdeel.



29 D66

23

1200 laaggeletterde personen zijn geholpen, 125 kwamen uit de NT1 doelgroep. 

Zijn er dus 1075 NT2 mensen geholpen? Zo ja, waarom wordt in het taalakkoord 

de focus verlegd naar NT1 terwijl de behoefte bij NT2 dus klaarblijkelijk heel 

groot is? 

Het is zeer lastig om NT1-ers te bereiken. Het ministerie van OCW heeft alle gemeenten opdracht gegeven zich de 

komende jaren flink in te zetten om dat te verbeteren. 

Verschillende organisaties, waaronder veel vrijwilligersorganisaties, helpen ons hierbij. 

NT2-ers moeten voldoen aan de Wet Educatie Beroepsonderwijs (WEB)-voorwaarden om via deze weg trajecten te 

volgen. Deelnemers mogen niet (meer) inburgeringsplichtig zijn, moeten 18 jaar of ouder zijn en in de regio Midden-

Holland wonen.

Ook hier geldt dat er veel (vrijwilligers-)organisaties zijn die zich voor deze groep inzetten.

Voor de hulp aan NT2-ers die niet aan deze voorwaarden voldoen is er aanbod via andere financieringsmiddelen, 

zoals de participatiemiddelen. Daarnaast zijn er organisaties die niet door gemeenten worden gefinancierd, die zich 

hier mee bezig houden.

30 D66

30

Energietransitie: aandacht voor wind en innovatie technologiën lijkt in het stuk te 

ontbreken. Wat is de reden daarvoor?

Voor wind is afgesproken dat de regio daar pas mee aan de slag gaat als het niet lukt om het bod uit de RES te halen 

met zon. Daarnaast geldt dat de zoekgebieden voor wind niet binnen de gemeentegrenzen van Gouda liggen. Voor 

innovatieve technologieën geldt dat de regio op dit moment onvoldoende is toegerust om zelf initiatieven te 

ontwikkelen. De regio volgt ontwikkelingen in het land.

31 D66

38

Fietsparkeerplekken: op welke manier wordt geprobeerd te voorkomen dat de 

nieuwe fietsparkeerplekken een nieuw knelpunt worden door oa. fiets verkeerd 

stallen in de garage, fiets- en scooterparkeren buiten de garage?

We starten eerst met een publieksvriendelijke actie. Wij zijn nu in gesprek om beheerders te organiseren zodat 

mensen zich bewust worden van hun gedrag en begrip krijgen voor de situatie. Vervolgens hebben we afspraken met 

een sleepbedrijf om fout geparkeerde scooters te verwijderen via bestuursdwang. Dit jaar hebben al meer dan 100 

mensen met de laatste stap van handhaving te maken gehad: via bestuursdwang het verwijderen van de fiets. Deze 

fiets kon vervolgens op de Goejanverwelledijk worden afgehaald op specifieke tijden.

32 D66

39

Afvalbeleid: is er een overzicht van de uitwerking van de "extra maatregelen" 

waartoe de raad heeft besloten met de bijbehorende financiële dekking? Graag 

staatje met concrete uitvoering en financiële gevolgen.

Dit overzicht is opgenomen in de Raadsmemo Verbeteren Inzamelmiddelen, IBABS-nummer 6006, welke behandeld 

is op 22 februari 2022 in de Raad. Nader/verder toegelicht: 

a. Inzetten van ondergrondse (pers)containers bij de inzameling van PMD bij hoogbouwlocaties. De overcapaciteit 

van restafval containers bij hoogbouw is inmiddels afgerond (fase 1), de kosten die hiermee gemoeid zijn bedroegen 

circa € 150.000. Fase 2 waarbij we ondergrondse containers moeten bijplaatsen wordt nog nader uitgewerkt en komt 

terug in het college.

b. Vervangen van trommels (inworpopening) door kleppen bij de nieuwe GFT verzamelcontainers, nadat deze met 

bewoners is getest. Hiermee zijn we gestopt, omdat vanuit de gehouden afvalenquête is gebleken dat de bewoners 

50/50 aangeven tussen het gebruik van een klep of een trommel. Bij een nieuwe aanbesteding van de 

inzamelmiddelen wordt hier beter naar gekeken en, waar nodig, de gebruiksvriendelijkheid getest.

c. Uitbreiden van het aantal 30 liter trommels in de ondergrondse restafvalcontainers. Door het ombouwen van de 

overcapaciteit van rest bij hoogbouw is het aantal 30 liter trommels verminderd. Er is gebleken dat meer behoefte is 

aan een 60 liter trommel dan aan een 30 liter trommel. Wanneer het mogelijk is en er meer dan voldoende 

bewoners behoefte hebben aan een 30 liter trommel, wordt deze nog wel geplaatst.

d. Inzetten van extra middelen voor communicatie voor 2020 en 2021 om afvalscheiding verder te bevorderen en 

ontwijkgedrag te beperken. Hiervoor is onder andere de inzamelwijzer huis aan huis verspreid en een aantal andere 

communicatie middelen rondom afvalinzameling. De kosten hiervan waren ongeveer € 40.000. Daarnaast is de 

Blinkie campagne hieruit gefinancierd. De kosten hiervan zijn ongeveer € 100.000. De overige € 60.000 wordt later 

dit jaar nog ingezet bij de Blinkie campagne. 



33 D66

39

Zijn er effecten zichtbaar van de communicatiecampagne Blinkie? Effecten in de zin van minder afval op straat of betere scheidingsresultaten zijn nog niet meetbaar. De campagne is 

gericht op gedragsverandering (preventie) en dat kost tijd. Zichtbaar is wel: 

- online heeft de campagne 64.900 individuele personen bereikt; 

- gemiddeld kwamen deze mensen 9,41 keer met Blinkie in aanmerking; 

- dankzij online advertenties, die voor een paar euro hebben gedraaid, is 2.000 keer doorgeklikt naar de website 

www.blinkie.nl; 

- in totaal is deze site 1.176.000 keer bekeken; 

- Blinkie heeft 200 volgers op Facebook en 214 volgers op Instagram;

- er zijn 17 containeradoptanten actief; en

- er zijn 900 afvalgrijpers uitgedeeld (dit is inclusief de actie van Gouda 750).

Aangenomen mag dus worden dat de bewustwording is toegenomen.

34 D66

42

Tabel 5.7. Waarom laten we als gemeente aans ons verstrekte kapvergunningen 

verlopen? Welke consequenties heeft dat, ook mbt veiligheid (vallende takken, 

vallende bomen)

De kapvergunning is niet verlopen maar pas heel laat afgegeven. Bomen die gevaar opleveren (de veiligheid in het 

geding brengen) worden altijd verwijderd door middel van een noodkap (ziekte, standvastigheid) in overleg met de 

wethouder.

35 D66

49

Wat zijn de uitkomssen van pilot centrale coordinatie verblijfszorg, zijn deze al 

gedeeld met de raad?

Deze uitkomsten zijn nog niet gedeeld met de raad. De evaluatie is met de betrokken partijen vormgegeven. Er 

wordt nu gewerkt aan een plan ter doorontwikkeling. Over de evaluatie zullen de gemeenteraden in de regio Midden-

Holland geinformeerd worden in de voortgangsrapportage regionaal sociaal domein, die u na de zomer kunt 

verwachten. 

36 D66

49

De dilemma's die gedeeld zijn in de regio over wonen en zorg: wat zijn de 

grootste dilemma's?

De dilemma’s die gedeeld zijn in de regio komen overeen met de dilemma’s die staan beschreven in hoofdstuk 8.2 

van de vastgestelde Woon(zorg)visie. In het kort gaat het om knelpunten op het gebied van financiën van inwoners, 

financiële risico’s voor verhuurder en zorgaanbieder, krapte op de arbeidsmarkt en de rol- en taakverdeling, zowel 

tussen verhuurder en zorgaanbieder als tussen gemeenten onderling

37 D66

49

 Woonomgeving: ik zie niets over mensen met een handicap terug. Fysiek en/of 

verstandelijk. Alleen voor ouderen specifiek. Wat maakt dat deze andere 

doelgroepen hierin niet meegenomen worden?

In de rapportage voor de jaarstukken moeten keuzes gemaakt worden. Volledigheid is niet altijd mogelijk. In een 

inclusieve woonomgeving is er ook aandacht voor andere doelgroepen. Dit is terug te vinden in hoofdstuk 2 van de 

Lokale Inclusie Agenda die de gemeenteraad op 23 februari 2022 heeft vastgesteld.

38 D66
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Binnen de Wlz wordt een stijging gezien vanuit de GGZ en de Wmo, in Gouda lijkt 

het juist lastig om cliënten over te kunnen dragen aan de Wlz. Zit hier een 

specifieke reden achter?

De overgang van Wmo maatwerk naar Wlz duurt soms enige tijd. Dat is een landelijk probleem. De overgang van 

zorg en ondersteuning vanuit de Wmo naar de Wlz kan erg lastig zijn. De wet- en regelgeving kan sterk verschillen en 

de regelgeving rondom de Wlz is behoorlijk complex. In Gouda zijn we in overleg met het zorgkantoor en andere 

partijen, onder meer om te komen tot goede samenwerking op het snijvlak tussen Wmo en Wlz.

39 D66

56

Afname langdurig bijstandsgerechtigden 465 over welke periode? Is er ook een 

overzicht van vier jaren beschikbaar (1 jan - 1 jan), zodat we ambitie en realisatie 

kunnen vergelijken?

De cijfers onderaan pagina 45 zijn de resultaten van de indicatoren zoals genoemd in de programmabegroting (de 

volgorde is anders).

40 D66

62

Tabel 6.71. De kostenstijging WMO is fors te noemen. Hoe wordt voorkomen dat 

in 2022 weer een dergelijke of misschien hogere overschrijding van de kosten 

plaats zal vinden?

In de begroting is voor de Wmo onvoldoende rekening gehouden met externe factoren zoals het abonnementstarief 

en ambulantisering van zorg  en met demografische ontwikkelingen. Voor de meerjarenbegroting 2023-2026 is een 

meer realistische uitgavenreeks in voorbereiding. 

41 D66

68

Wat is de status van de Horecavisie? Het concept is in het college vastgesteld. De participatieronde voor de ruimtelijk-economische horecavisie voor de 

binnenstad is afgerond. De visie zal in het najaar aan de gemeenteraad ter besluitvorming worden aangeboden als 

onderdeel van het bestemmingsplan binnenstad.

42 D66

79

Wat kunt u zeggen over de 'mooie resultaten'van buurtbemiddeling? Is de raad al 

geInformeerd over de concrete resultaten?

Via de gebruikelijk weg, dus via jaarrapportages en kwartaalrapportages, rapporteren wij over de cijfers van 

buurtbemiddeling. Al jaren ligt het oplossingspercentage rond de 80%, dit is doorgaans iets hoger dan het landelijk 

gemiddelde.

43 D66

98

in 2021 zijn 1479 nieuwe bezwaarschriften voor WOZ beschikking 

binnengekomen. Is dit een stijging tov vorig jaar, en zo ja hoe groot is deze 

stijging? Hoeveel van deze bezwaren zijn gegrond verklaard?

Ten opzichte van 2020 (1.056) is het aantal WOZ-bezwaarschriften in 2021 toegenomen met ca 40%. Het aantal 

gegronde bezwaarschriften bedroeg in 2021: 37,8%. In 2020 bedroeg dit percentage: 38,3.

44 D66

121

Onderhoudsinvesteringen 2023 Schouwburg: waarom is geen krediet voor dit 

project opgenomen?

Uitgaven zijn voorzien in en vanaf 2023, het betreft een krediet van € 759.000



45 D66

122

Onderhoudsinvesteringen 2021 HvdS. Kunt u uitleggen waarom voordit project 

geen krediet is, geen uitgaven en het project wordt afgesloten?

Bij verhuur van de 10e verdieping aan Grant Thornton zijn de liften in 2020 aangepast. Hierdoor was renovatie in 

2021 niet meer noodzakelijk en was het krediet reeds met het 2e ijkmoment in 2021 op nul gezet.

46 D66

145

Archief en informatiebeheer: waarom is sinds 2020 geen verslag gedaan? Besloten is om tweejaarlijks te rapporteren. Zowel de betreffende afdeling als het Streekarchief, de provinciaal 

toezichthouder en de verantwoordelijk wethouder prefereerden een lagere frequentie van rapporteren. De 

totstandkoming van de rapporten kost veel tijd, terwijl de scores in een jaar niet/nauwelijks wijzigen. De VNG geeft 

in haar handreiking aan dat een frequentie van jaarlijks of tweejaarlijks mogelijk is. In een eerstvolgende update van 

de archiefverordening (door de gemeenteraad vast te stellen) nemen we deze wijziging op. In 2021 is hierover 

gerapporteerd in de jaarrekening Interbestuurlijk Toezicht over 2020.

Er komt vanaf nu wel een jaarlijks jaarverslag van de streekarchivaris naar de Raad met een reactie van het College. 

De rapportage Informatie- en Archiefbeheer 2020-2021 is in de collegevergadering van 21 juni 2022, onder 

dossiernummer 6260, behandeld.

47 VVD 8 P. 8 In de begroting stond als topprioriteit: versnellen woningbouw. Hier staat 

alleen dat er ergens in de toekomst 1900 woningen worden gebouwd. Waar is nu 

de versnelling? 1 miljoen van het budget wordt voor volgend jaar beschikbaar 

gesteld (p13). T.o.v. primitieve begroting is er 2 miljoen over. Waarom dan niet die 

2 miljoen, zijn we dan toch aan het vertragen?

Tussen 2020 en 2022 zijn meerdere aanvragen ingediend voor een bijdrage uit de reserve Versnelling Woningbouw. 

Het budget uit het coalitieakkoord 2018-2022 is volledig toegewezen en beschikt. 

Zie in dit kader ook de recent, op 14 juni jl.,  beantwoorde vragen van de fractie van ChristenUnie  bij het raadsmemo 

Versnelling Woningbouw. Hierin staat aangegeven voor welke projecten de reserve wordt aangewend. 

Een subsidieontvanger krijgt termijnbetalingen op basis van geleverde prestaties / voortgang werk. Pas nadat de 

woningen daadwerkelijk is opgeleverd wordt de laatste termijn betaald. Daarom is de subsidie over meerdere 

jaarschijven verdeeld.

48 VVD 8 P. 8 In de begroting stond als topprioriteit: Met woningcorporaties aan de slag voor 

betaalbare woningen. De resultaten zijn echter alleen extra eisen aan particuliere 

ontwikkelaars en de opkoopbescherming. Of wordt met betaalbare woningen 

alleen sociale huur bedoeld en is er geen focus op middenhuur en/of goedkopere 

koop?

Woningcorporaties bouwen sociale huurwoningen en mogen daarnaast middenhuurwoningen bouwen. Dat zijn dan 

ook de woningsegmenten waarover de gemeente met de corporaties afspraken kan maken. In de in 2021 

vastgestelde woon(zorg)visie zijn dan ook nieuwe uitgangspunten geformuleerd voor woningbouwontwikkelingen 

met als doel het realiseren van meer betaalbare woningen. Met de nieuwe spelregels neemt de gemeente meer de 

regie en sturen we op meer betaalbare woningen, zowel in de vorm van sociale huur, gereguleerde 

middenhuurwoningen als eventueel betaalbare koopwoningen. Er zijn – met de woningcorporaties - meerdere 

plannen ontwikkeld voor het realiseren van sociale huur en middenhuurwoningen. 

49 VVD 8 P. 8 In de begroting stond als topprioriteit: betere begeleiding bouwinitiatieven 

omgevingswet: wat is daarvan terecht gekomen?
Er wordt al ruim een jaar gewerkt met de werkwijze van een intake- en een omgevingstafel, wat aansluit bij de 

toekomstige regelgeving. Daarnaast wordt gewerkt aan het creëren van initiatiefmanagers die de processen van a tot 

z begeleiden. 

50 VVD 8 P.8 In de begroting stond als topprioriteit: de Toekomstvisie "Gouda ligt goed" 

invulling te geven. Wat is hiervan gerealiseerd?
Deze is doorvertaald in de omgevingsvisie en de strategische verkenningen.



51 VVD 8 P.8 In de begroting stond als topprioriteit: opstellen en uitvoeren uitvoeringsagenda 

SamenLeven. Wat is daarvan gerealiseerd?
De Uitvoeringsagenda SamenLeven is opgesteld in 2019 en 2020. De laatste versie is de basis voor de jaarlijkse 

programma’s en het inclusiebeleid. Gerealiseerde zaken uit de Uitvoeringsagenda SamenLeven 2020 zijn: De Lokale 

Inclusie Agenda (VN-verdrag Handicap), stadsgesprekken met Gouwenaars over discriminatie,  beter zichtbaar maken 

meldpunt Discriminatie, oprichting Antidiscriminatieplatform Gouda, Vergroten van de zichtbaarheid, acceptatie en 

veiligheid van LHBTI-personen (Gouda regenboogstad), voorlichting en trainingen voor medewerkers van de 

gemeente (Charter Diversiteit), Internationale Vrouwendag Gouda, netwerkverband Bondgenoten, interreligieuze 

dialoog door het initiatief Bruggenbouwen, samenwerken met Libertum om de rol van de Chocoladefabriek bij het 

versterken van burgerschap te vergroten, diverse lesprogramma’s op scholen over discriminatie en racisme, 

faciliteren van gastlessen over discriminatie op basisscholen door de stichting Inclusie en Discriminatie bestrijding 

(iDb), in samenspraak met Stichting 21 maart en de Brede School, faciliteren van overige activiteiten en lezingen 

rondom inclusie, discriminatiebestrijding en aanverwante activiteiten voor en met de stad.

52 VVD 8 P. 8 In de begroting stond als topprioriteit: huisvesting voor uitstroom beschermd 

wonen. Wat is daarvan gerealiseerd?
Streven is het realiseren van 81 beschutte woonplekken in 2023 in MH. Bij het maken van deze afspraak in april van 

2020 waren er 34 plekken beschikbaar. Hier zijn in 2020 13 plekken vanuit Zuidplas bijgekomen, totaal dus 47. Voor 

de komende periode komen er in 2022 in Westergouwe 9 beschut wonen plekken extra beschikbaar waarmee Gouda 

aan het afgesproken aantal beschutte woonplekken voldoet.

53 VVD 9 P. 9 Kunt u deze zin uitleggen: "Het relatieve gebruik van jeugdhulp is in 2021 wel 

iets hoger uitgevallen"?
Het streven is het gebruik van maatwerkvoorzieningen jeugdhulp geleidelijk aan te verlagen naar een gebruik van 

jeugdhulp door 1:8 kinderen tot 18 jaar in 2024. Voor 2021 was het streven om het gebruik te beperken tot 1: 6,88 

kinderen tot 18 jaar met  een maatwerkvoorziening jeugdhulp. Het zijn er uiteindelijk 1: 6,68 geworden. Het gebruik 

is dus iets hoger uitgevallen dan het streefgetal. 

54 VVD 9 P. 10 Tijdens de coronacrisis zijn ondernemers ondersteund door het in stand 

houden van de steunmaatregelen. Was er ondersteuning vanuit eigen initiatief van 

de gemeente Gouda? Zo ja, tot wanneer liep/loopt deze ondersteuning?

De gemeente Gouda heeft tijdens de coronacrisis belastingen opgeschort en afgezien van precarioheffing en heffing 

toeristenbelasting. Met ingang van 2022 worden deze heffingen weer opgelegd. In 2022 is er een vrijstelling van 

toepassing voor ondernemers die gebruik maken van een extra terras. Er is geen precario verschuldigd voor het extra 

terras. Daarnaast is er de Cultuursteunregeling ter ondersteuning van culturele instellingen.

55 VVD

13

P. 13Onder 6 staat dat de kosten voor het onderhoud aan Groen lager zijn 

uitgevallen dan beraamd, onder andere omdat de schade aan gazons minder 

omvangrijk was. Heeft deze constatering nog toekomstige gevolgen voor het 

groenbeleid?

Dit heeft geen gevolgen voor het toekomstige groenbeleid. Elk jaar worden de gazons opnieuw bekeken en 

beoordeeld.

56 VVD 18 P. 18 Wat is de status van de AD opleiding ondernemen in Gouda. Hoeveel 

studenten hebben zich aangemeld en is het tot nu toe succesvol te noemen
De opleiding is in september gestart. De deelnemers, ca 10 in aantal, volgen een tweejarige opleiding. Het is nu nog 

te vroeg om te benoemen hoe succesvol het is.

57 VVD 18 P. 18 Op pagina 18 gaat het over garantie banen. Is er een overzicht waarbij de 

succesvolle aantallen en specifieke deelnemers zijn ingevuld?  Zo ja, kunt u hier 

een overzicht van geven?

Bij de uitvoerende afdeling is bekend om welke inwoners het gaat. 

De aantallen worden gemonitord. Het doel was om 60 garantiebanen te realiseren; daadwerkelijk zijn er 57 

gerealiseerd

58 VVD 20 P. 20 Regiodeal Bodemdaling Groene Hart: welke projecten (graag meer duiding) 

inzake de Regio Deal Bodemdaling Groene Hart zijn er ingediend?
Gemeente Gouda heeft 2 projecten ingediend: 

1. Toolbox bodemdaling in steden, die historische steden in Nederland helpt bij de aanpak van aan bodemdaling 

gerelateerde problemen. Een aanvullende doelstelling is dat, door de verdiepingsslag die door deze regiodeal tot 

stand komt, de aanpak in Gouda wordt versterkt.

2. In het Kenniscentrum Bodemdaling en Funderingen wordt relevante kennis over het Nederlandse bodem- en 

watersysteem gebundeld en toegankelijk gemaakt voor particulieren, scholieren, bedrijven, overheden en 

kennisinstellingen. 



59 VVD 20 P. 20 Welke concrete, directe inspanningen zijn er tot op heden geleverd in het 

tegengaan van overlast conform het Kaderplan Bodemdaling Binnenstad?
Er wordt op dit moment gewerkt aan de voorbereidingen van de peilverlaging in het compartiment: bouw van 

gemaal door het Hoogheemraadschap van Rijnland en aanpassingen in de riolering. De verkenning van een met 

nadeelcompensatie vergelijkbare regeling, inclusief de uitvoering van het onderzoek naar de hoogte van het 

bovenste funderingshout in het ‘traject houten palen’ is in 2021 afgerond. De projecten onderzoek naar gevolgen 

toename hoogteverschillen, aanpak riolering privéterrein en ondersteuning eigenaar bewoners zijn in uitvoering en 

worden in 2022 opgeleverd evenals het opstellen van het monitoringsplan

60 VVD 20 P. 20 Wat houdt accountmanagement door de gemeente voor de bedrijven in 

Gouda in? Hoe wordt hier invulling aan gegeven?
De gemeente heeft een aanspreekpunt voor ondernemers: de accountmanager bedrijven. De accountmanager zorgt 

ervoor dat vragen van ondernemers in behandeling worden genomen in de organisatie of bij de ODMH. Ook 

onderhoudt de accountmanager contacten met bedrijven en ondernemers in de gemeente en organiseert de 

accountmanager bedrijfsbezoeken voor het college en de wethouders economie. De jaarlijkse bedrijvendag (een co-

productie van de gemeente en Gouda Onderneemt) wordt door de accountmanager bedrijven georganiseerd.  

61 VVD 21 P. 21 Effectiever benutten van de Goudkade en de Goudse Poort. Vraag: kunt u 

concrete acties melden en zo ja wat de status hiervan is.
Het projectteam heeft de eerste fase van de opdracht, "schuifpuzzel", inmiddels afgerond: de verkenning. Uit 

individuele gesprekken met ondernemers en pandeigenaren zijn drie thema’s uitgelicht. Deze thema’s zijn ter advies 

aan de gemeente Gouda voor het verder uitwerken van de beoogde clustering van PDV van de Goudkade op de 

Goudse Poort en/of binnenstad voorgelegd. De thema’s zijn:

• Het onderkennen van twee kantorenclusters op de Goudse Poort

• Een beter herkenbaar, goed bereikbaar en zichtbaar PDV-cluster op de Goudse Poort 

• Het reserveren van ruimte op de Kromme Gouwe voor de maakindustrie, watergebonden bedrijfsactiviteiten en 

wellicht last mile logistics.

Bij de provincie is hard gelobbyd (bestuurlijk) om capacoteit te krijgen op de schuifpuzzel vanuit nde Regeling 

Vliegende Brigadiers.

Het doel van fase 1 was om mogelijke – in plaats van concrete – oplossingsrichtingen in kaart te brengen. De drie 

thema’s worden als uitgangspunt gebruikt in oplossingsrichtingen in het vervolg van de opdracht samen met 

betrokken ondernemers en pandeigenaren. Er is een zekere mate van bereidheid geconstateerd bij ondernemers om 

regie in dit vraagstuk te accepteren en te willen nadenken over verplaatsing of vertrek, onder voorwaarden.  De 

planning is om de opdracht in 2023 af te ronden.

62 VVD 21 P. 21 Effectiever benutten van de Goudkade en de Goudse Poort. Vraag: hoe 

hoog is de verstrekte subsidie geweest, zowel in totaliteit als gemiddeld per 

aanvrager en wat is hiermee gedaan c.q. gerealiseerd?

Er zijn geen subsidies door de gemeente verstrekt, de ontvangen subsidie van PZH bedraagt € 37.000

63 VVD 21 P. 21 Stadsdistributie. Is er een overzicht c.q. analyse aanwezig hoeveel 

gesprekken er zijn gevoerd en de uitkomsten daarvan. Kunnen wij de 

businesscase inzien en daarnaast een overzicht krijgen van de projecten die onder 

de MKB deal vallen?

Voor het raadsbesluit tot instelling van een Zero-Emissiezone Stadslogistiek (14 april 2021) is een verkennend 

onderzoek uitgevoerd en zijn met diverse partijen gesprekken gevoerd. Eind 2021 en in 2022 zijn in totaal 8 

gesprekken gevoerd met de “coalition of the willing”. Deze bedrijven hebben in het algemeen geen eigen vervoer 

voor goederen en besteden dit uit. In het algemeen staan de bedrijven er open voor om gebruik te maken van een 

stadsdistributiehub in het kader van duurzaamheidsambities en beperken leveringsmomenten. Hierbij zijn de kosten 

een belangrijke voorwaarde. 

De huidige hub “Bezorgen zonden zorgen” heeft aangegeven te willen uitbreiden op de Goudse Poort. De hub 

fietskoerier.nl is ook actief in Gouda.

Samen met de provincie en ODMH vindt nader onderzoek plaats naar vervoer over water. 

Vanuit de MKB-deal onderzoeken de samenwerkende ondernemersverenigingen in de regio de verdere 

mogelijkheden voor één of meerdere hubs. Dit heeft tot nu toe nog niet geleid tot een business case. 



64 VVD 21 P. 25 Op de bovenste tabel van pagina 25, onder paragraaf 3.1.4 staat dat Gouda 

niet stuurt op de indicator functiemenging. In vergelijking tot de rest van Nederland 

lopen wij achter. Waarom wordt er niet op deze indicator gestuurd?

De functiemengingsindex (FMI) weerspiegelt de verhouding tussen banen en woningen, en varieert van 0 (alleen 

wonen) en 100 (alleen werken). Bij een waarde van 50 zijn er evenveel woningen als banen. De gemeente heeft geen 

directe invloed op het aantal bedrijfsvestigingen of aantal banen. Dit hangt ook (of juist) af van macro-economische 

factoren, het algemene economische klimaat en interne bedrijfsvoering bij bedrijven, bv. t.a.v. automatisering. De 

terugloop van het aantal banen in de financiële sector is hier een voorbeeld van.

In de Spoorzone wordt uitgegaan van wonen met functiemenging waarbij ook ruimte voor bedrijvigheid en 

voorzieningen wordt voorzien. 

65 VVD 28 P. 28 De indicator voor toename van openbaar groen staat op 77.264 m2. Op 

welke locaties in de stad is in 2021 in totaal 77.264 m2 openbaar groen 

gerealiseerd?

Er zijn twee locaties toegevoegd aan het beheerareaal van gemeente Gouda: 1) Sluiseiland, voorheen in beheer bij 

de provincie; en 2) Uitbreiding Steinse Groen, een stuk weiland dat tot natuurgebied is omgevormd.

66 VVD 29 P. 29 Op precies welke locatie aan de Gandhiweg is in 2021 verharding verwijderd 

en vergroend? Is die vergroening door de gemeente zelf gerealiseerd of ontstaan 

door wildgroen en achterstallig onderhoud?

Naast Gandhiweg 32 was een betegelde ruimte. Daar is door de gemeente een nieuw groenvak gemaakt met 

heesters en een boom.

67 VVD 29 P. 29 Wat is de huidige stand van zake m.b.t. het opzetten van de meting van 

biodiversiteit en waterkwaliteit in Gouda?
Het proces van de nulmeting loopt volgens planning. Momenteel wordt door heel Gouda gemonitord en Bureau 

Viridis brengt regelmatig tussentijds verslag uit over de werkzaamheden. Momenteel is de eerste ronde afgesloten. 

In deze ronde is op alle monsterpunten flora, fauna en de waterkwaliteit gemonitord. In totaal zijn er drie ronden. 

Het eindrapport en advies wordt eind 2022, begin 2023 verwacht.

68 VVD 29 P. 29 Uit recente onderzoeken is gebleken dat groenblauwe daken (water op 

bijvoorbeeld plat dak van een flat) niet zo effectief zijn, zie bijvoorbeeld een artikel 

uit het NRC van 3 juni 2022 met als titel “Het groene dak wordt bekeken door een 

roze bril”. Hoeveel groenblauwe daken zijn er op dit moment in Gouda? Hoeveel 

van die daken zijn aangelegd (mede) door middel van de subsidie? Wat zijn de 

ervaringen van de bewoners die wonen onder een groenblauw dak?

Vanaf 1 januari 2021 zijn er 179 groene daken aangelegd met cofinanciering vanuit de subsidieregeling. Er zijn tot op 

heden alleen maar positieve berichten binnengekomen van inwoners. 

Hoeveel groene daken er in totaal zijn aangelegd in Gouda is niet bekend. 

69 VVD 21 P. 21 Kunt u uitleggen wat de effectiviteit van vergroening en vernatting is ten 

behoeve van wateropvang en de strijd tegen de hittestress? In hoeverre lost het 

geveltuintje deze grote problemen op?

De effectiviteit van vergroening en vernatting hangt erg af van de maatregel en de uitvoering van de maatregel. De 

aanleg van een wadi creëert bijvoorbeeld meer waterberging dan de aanleg van een groenvak, maar beiden dragen 

bij aan het tegengaan van hittestress. De stresstesten laten duidelijk zien dat groene gebieden koeler zijn dan 

versteende gebieden. Er is geen individuele maatregel die de grote problemen van hittestress en wateroverlast kan 

oplossen, het is altijd een combinatie van maatregelen. De aanleg van geveltuinen creëert waterberging en heeft een 

positief effect op hittestress en biodiversiteit, en is een onderdeel van de oplossing. 

70 VVD 29 P. 29 Worden in het haalbaarheidsonderzoek inzake aquathermie in de 

Reeuwijkse Plassen de effecten van warmtewinning op ecologie, waterkwaliteit en 

biodiversiteit meegenomen?

Ja, genoemde aspecten worden meegenomen bij het haalbaarheidsonderzoek naar aquathermie.

71 VVD 30 P. 30 Het elektriciteitsnet is niet berekend op de toenemende vraag naar 

elektriciteit die mede het gevolg zal zijn van grootschalige elektrificatie van de 

warmtevoorziening van woningen. Op welke wijze wordt dit in het 

haalbaarheidsonderzoek Aquathermie Reeuwijkse Plassen meegenomen?

Stedin zal intensief betrokken worden bij het haalbaarheidsonderzoek naar aquathermie en de uiteindelijke keuze 

voor het alternatief voor aardgas. Op die manier kan Stedin tijdig maatregelen nemen als dat nodig is voor Plaswijck

72 VVD 30 P. 30 De energietransitie is een complex technisch onderwerp. Hoe wordt geborgd 

dat de door de gemeente ingezette energiecoaches voldoende expertise bezitten 

om inwoners van Gouda relevante, inhoudelijk correcte en haalbare adviezen te 

geven?

De energiecoaches richten zich op advies om energie te besparen en te isoleren. Niet op de laatste en meest 

ingewikkelde stap van aardgasvrij. Alle coaches krijgen daartoe een opleiding zodat ze voldoende zijn toegerust voor 

hun adviesrol. Een deel van de adviezen gaat om gedrag en kleine maatregelen als kierdichting. Een andere deel om 

de grotere isolatiemaatregelen voor vloer, gevel, glas en dak. 

73 VVD 30 P. 30 Hoe wordt in de organisatie en bemensing van de Energiecoöperatie en de 

daaraan gerelateerde Adviesgroep geborgd dat deze inderdaad stadsbreed en 

inclusief opereert en dat adviezen en initiatieven een zo breed mogelijk 

maatschappelijk belang dienen?

De Energiecoöperatie Gouda (EcG) is zelf verantwoordelijk voor een stadsbrede vertegenwoordiging. Daar werkt ze 

hard aan en dat gaat in kleine stapjes vooruit. De Adviesgroep zoals genoemd in de Samenwerkingsovereenkomst 

tussen EcG en de gemeente beperkt zich op dit moment tot het delen van informatie en kennis van de verschillende 

initiatieven gericht op aquathermie in Gouda. 



74 VVD 31 P. 31 Hoeveel kilogrammen CO2, hoeveel m3 aardgas en hoeveel kWh elektriciteit 

zijn er in 2021 in absolute zin in de showcaseprojecten inzake verduurzaming 

gemeentelijk vastgoed gereduceerd?

CO2 reductie t.a.v. showcasegebouwen bedraagt 306.898 kg.

Energiereductie showcasegebouwen bedraagt 1.623.390 MJ

1 gebouw is volledig aardgasvrij gemaakt.

75 VVD 31 P. 31 Hoeveel kilogrammen CO2, hoeveel m3 aardgas en hoeveel kWh elektriciteit 

zijn er in 2021 in absolute zin in de gehele verduurzaming van gemeentelijk 

vastgoed gereduceerd?

CO2 reductie gemeentelijk vastgoed bedraagt 316.734 kg.

Energiereductie gemeentelijk vastgoed bedraagt 4.072.889 MJ

76 VVD 31 P. 31 Corona in relatie tot de Energietransitie: Hoeveel inwoners zijn er ondanks de 

Coronacrisis in totaal bereikt?
Met dank aan de RRE-subsidie hebben we zo’n 8.000 mensen weten te bereiken. Voor de opvolger RREW staat de 

teller inmiddels ook op zo’n 8.000. De subsidie loopt nog en het bereik zal dus nog wat stijgen. Dit zit o.a. in: 

• Circa 5000 groene bonnen van €75,- zijn uitgegeven (huur en koop)

• Er zijn ruim 1000 bezoekers geweest bij de duurzaamheidsmarkt in november 2021

• Ruim 500 woningen in een VvE hebben een quickscan ontvangen (actie loopt nog)

• 1000 huurwoningen hebben energiebesparende producten ontvangen die op maat aan de deur afgegeven zijn na 

een woninganalyse (naar een vervolg wordt gekeken)

• 5 huishoudens hebben subsidie voor waterzijdig inregelen aangevraagd (subsidie loopt nog)

• Energiecoaches hebben circa 350 coachgesprekken gevoerd (actie loopt nog)

De nieuwsbrief bereikt zo’n 1500 inwoners. Het bereik van de sociale media varieert sterk per bericht, maar 

gemiddeld gaat het bereik van facebook naar de 1800 inwoners per maand, instagram en twitter zitten allebei ruim 

boven de 2000 bereikte inwoners per maand.

77 VVD 31 P. 31 Corona in relatie tot de Energietransitie: Hoe wordt in de communicatie- en 

participatiecampagne geborgd dat de bereikte inwoners een qua achtergrond, 

motivatie en interesse representatieve afspiegeling van alle inwoners van Gouda 

vormen?

Om zoveel mogelijk mensen van diverse achtergronden te bereiken worden verschillende methoden en media 

ingezet. Denk aan nieuwsberichten via kranten, sociale media, digitale nieuwsbrief, abri-campagne in de 

buitenruimte, fysieke en online bijeenkomsten, jaarlijkse duurzame markt, mobiele energieloket, (junior) 

energiecoaches, duurzame huizenroute. Daarnaast worden de moskeeën benaderd om ook hun netwerken aan te 

spreken. In het kader van de aanpak energiearmoede wordt informatie ook in het Arabisch beschikbaar gesteld en 

wordt informatie en materiaal via de voedselbank verspreid. In het kader van het opstellen van het Gouds 

Isolatieprogramma zijn 1000 inwoners via loting geselecteerd om mee te denken.  

78 VVD 31 P. 31 Op pagina 31 staat: "Bij de 5 showcaseprojecten is 24% energievermindering 

en 27% CO2- reductie gerealiseerd.". Op pagina 8 staat: 24% energiereductie in 

vastgoed en 27% CO2 reductie in de showcases".  Voor welk deel van het 

gemeentelijk vastgoed is die 24% energiereductie nu gerealiseerd? Wat en hoe 

wordt hier gemeten?

Beide percentages onder pagina 8 zien op de showcases, overeenkomstig de tekst en de percentages op pagina 31.

De meting is gebaseerd op een berekening van het verwachte effect van de getroffen maatregelen op het 

energieverbruik. 

79 VVD 33 P. 33 In tabel 3.2.5.3 onder 7.2 staat: "Een aantal voor 2021 geraamde groot 

onderhoud werkzaamheden aan het riool zijn verschoven naar 2022” Dit levert een 

voordeel op van een kwart miljoen. Deze kosten zouden moeten terugvloeien naar 

de voorziening riolering, klopt dit? Klopt het dan ook dat we dan dus budget 

neutraal zijn?

Dit is niet correct. Deze geraamde maar niet gedane uitgaven leiden tot een onderschrijding van € 247.000. Deze 

budgettaire onderschrijding (ruimte) is verrekend met (en dus toegevoegd aan) de voorziening Riolering. Het klopt 

dat in de exploitatie het effect hiervan budgetneutraal is.

80 VVD 33 P. 33 In tabel 3.2.5.3 onder 7.2 staat: "Een aantal voor 2021 geraamde groot 

onderhoud werkzaamheden aan het riool zijn verschoven naar 2022.”. Wat is de 

reden hiervan en welk risico op verstoringen en/of hogere reparatiekosten levert dit 

op?

De oorzaak van het doorschuiven naar volgende jaren betreft verschillende redenen, zoals een langer durend traject 

van aanbesteden, een voorbereidingstijd die langer dan gepland was etc. Het effect op risico's op verstoringen en/of 

reparatiekosten wordt als nihil ingeschat.

81 VVD 33 P. 33 In tabel 3.2.5.3 onder 7.3 staat een verschillenverklaring exploitatie. De baten 

van WeCycle (inzameling en recycling) vallen 19.000 euro lager uit dan geraamd. 

Om welke inzameling en recycling gaat dit precies?

Dit betreft de inzameling en recycling van (kleine elektrische) apparaten (met stekker of batterij), batterijen, lampen, 

tl-buizen etc. Wecycle zamelt dit in en demonteert en verwerkt dit. De gemeente ontvangt een vergoeding voor 

inzameling via het afvalbrengstation. 



82 VVD 33 P. 36 Er zijn veel bestemmingsplannen vastgesteld het afgelopen jaar, toch zien 

we nog niet overal gebouwd worden. In hoeverre heeft de gemeente zicht op 

belemmerende factoren voor ontwikkelaars om te starten met bouwen? En wat 

doet de gemeente om deze belemmeringen weg te nemen?

"Het klopt dat er verschillende bestemmingsplannen zijn vastgesteld. Dit betekent niet dat er direct gebouwd kan 

worden. Er zijn in een aantal gevallen beroepsprocedures bij de Raad van State waardoor de bouw nog niet kan 

starten. Ook moet er door de initiatiefnemer een omgevingsvergunning voor het bouwen aangevraagd worden en de 

vergunning geeft pas de toestemming tot bouwen.

De gemeente Gouda heeft een goed zicht op de belemmerende factoren. Op dit moment hebben de projecten te 

maken met grote bouwkostenstijgingen als gevolg van de huidige mondiale ontwikkelingen, die slechts beperkt 

kunnen worden gecompenseerd door hogere vrij op naam prijzen. Daardoor staat de financiële uitvoerbaarheid van 

de plannen onder druk en treedt er enige vertraging op in de voortgang. Het is primair aan de ontwikkelende partijen 

om te zoeken naar optimalisaties binnen de plannen en toe te werken naar een haalbare business case. Dit gebeurt 

in samenspraak met de gemeente. Via de reserve versnelling woningbouw kan de gemeente in enige mate een 

bijdrage leveren aan de totstandkoming van sociale en betaalbare (huur-) woningen en zo haar bijdrage leveren."

83 VVD 36 P. 36 Er hebben diverse bestemmingsplanwijzigingsprocedures plaatsgevonden 

en staan er staan er nog diverse op de rol. Gouda zet hierbij in op gemengde 

wijken, als het over woningsegmenten gaat. Hoeveel locaties zijn er in procedure, 

waar enkel sociale huur wordt ontwikkeld en hoeveel locaties voor sociale huur en 

middenhuur. Welke locaties zijn dit?

"Er zijn meerdere plannen met sociale huur en middenwoningen in voorbereiding waar nog over het programma 

wordt onderhandeld. In procedure zijn:

Ridder van Catsweg (Van Loonlocatie): sociale huur, middenhuur en overig programma

Spoorzone A1: sociale huur, middenhuur en overig programma

Burgemeesterkwartier: sociale huur, middenhuur en overig programma"

84 VVD 36 P. 36 Welke transformatiekansen worden er in de Goudse Poort, naast het 

genoemde voorbeeld van de Blokkerlocatie, onderzocht?
In het zuidoostelijk deel van Goudse Poort worden conform het Ontwikkelperspectief Spoorzone 

transformatiekansen onderzocht (omgeving Antwerpseweg en omgeving Harderwijkweg). In het westelijk deel van 

de Goudse Poort worden transformatiekansen naar bedrijvigheid onderzocht om te verdichten op bestaande 

bedrijventerreinen en zo de vraag naar bedrijfsruimte zoveel mogelijk binnenstedelijk te kunnen voorzien.

85 VVD 36 P. 36 Op pagina 36 staat: “Ook worden prestatieafspraken gemaakt om het 

aanbod sociale huurwoningen in de stad te doen toenemen.'' Op welke wijze wordt 

deze toename gerealiseerd, en is dit tot het in de woonzorgvisie vastgestelde 

33%?

Het aandeel sociale huurwoningen in eigendom van woningcorporaties is de afgelopen jaren gedaald tot 29,6% in 

2021. In de woon(zorg)visie is een aandeel van 33% sociale huur opgenomen als onderdeel van de 

woningbouwprogrammering voor de komende jaren. Gezien de grote opgave in alle segmenten betekent dit zowel in 

relatieve als in absolute zin dat het aanbod in de sociale huur ook toeneemt. In de prestatieafspraken wordt 

vastgelegd waar de corporaties dit tot uitvoer brengen.    

86 VVD 37 P. 37 In hoeverre interfereren het uitstellen van de omgevingswet (en de uitstel 

daarvan) en de dagelijkse werkzaamheden in deze transitieperiode en wat heeft 

dat voor consequenties voor de inzet van de afdelingen zoals bijvoorbeeld de 

RBA?

 Het uitstellen van de Omgevingswet zorgt voor onzekerheid en vertaalt zich naar extra werkdruk omdat er 

gelijktijdig aan twee verschillende processen gewerkt moet worden. Het in stand laten van de huidige regelgeving 

maakt het werken in de nieuwe structuur een stuk ingewikkelder. Het interfereert niet echt, maar vraagt wel extra 

inzet van de mensen. Daarom is de beoogde bijdrage vanuit het Rijk bijzonder welkom om daar waar noodzakelijk, 

de tijdelijke ondersteuning te financieren zodat er ruimte is voor opleiding, ontwikkeling en training. 

87 VVD 38 P. 38 In de begroting was een topprioriteit: “om snelle fietsverbindingen te 

realiseren” gesteld. Op pagina 38 staat dat er plannen zijn gemaakt. Wanneer 

worden deze plannen gerealiseerd?

Het gaat hier met name om de regionale doorfietsroutes. De uitvoering hiervan staat gepland in de eerste tranche, 

naar verwachting vanaf 2024. De uitvoering hangt samen met de snelheid van ontwikkeling van gebieden waar de 

routes doorheen lopen, zoals de Spoorzone. 

88 VVD 38 P. 38 Op pagina 38 staat dat er 5 fietsknelpunten zijn opgepakt. Welke zijn dat? a Ridder van Catsweg inclusief kruising met Bloemendaalseweg

b Maatregelen tegen eenzijdige ongevallen (overbodige paaltjes weghalen)

c Schoolzones

d  Snelheidsremmende Maatregelen Thorbeckelaan

e kruising Sportlaan/Krugerlaan

89 VVD 38 P. 38 In de begroting stond als topprioriteit: “het verminderen van doorgaand 

verkeer in de wijken en op de singels”.  Op pagina 38 staat dat er allerlei plannen 

zijn gemaakt, maar wat is hiervan gerealiseerd?

In 2021 zijn nog geen plannen gerealiseerd die doorgaand verkeer verminderen. Na het vaststellen van het 

Verkeerscirculatieplan in juni 2021, zijn projectleiders aangetrokken om plannen voor te bereiden. Hiermee is in 

2021 een start gemaakt.



90 VVD 38 Op pagina 38 staat: “Een logistiek makelaar is in gesprek met ondernemers van de 

binnenstad, voor advies en begeleiding om de transitie door te maken.''. Welke 

knelpunten en bevindingen komen hieromtrent naar voren?

De logistiek makelaar heeft inmiddels met zo’n 25 bedrijven individueel gesproken en een vijftal groepsgesprekken 

(bedrijventerrein, ondernemersvereniging, markt ed.) gevoerd. De algemene bevindingen zijn:

• De invoering van de zero emissiezone januari 2025 en de landelijke overgangsregeling is bij de kleinere 

ondernemers niet algemeen bekend.

• De brief van de gemeente, de informatie op de website en het gratis advies worden gewaardeerd.

• Er is soms weerstand tegen “de zoveelste bemoeienis van de overheid met het ondernemerschap”.

• Marktondernemers voorzien problemen bij bevoorrading warenmarkt vanaf januari 2025.

• Cyclus bekijkt de mogelijkheden voor aanpassing wagenpark, routes vrachtwagens, vervoer over water en 

verdeling afvalcontainers. 

• Bij de aanschaf van nieuwe kleine en middelgrote bestelbussen is elektrisch inmiddels voordeliger dan diesel. 

Grotere voertuigen zijn nog minder beschikbaar en levertijden zijn lang. In de overgangsregeling wordt hiermee 

rekening gehouden.

Op landelijk niveau vindt nader onderzoek plaats naar de gefaseerde invoering van de zone (voor welke type 

voertuigen, jaartallen, laden voor logistiek, de benodigde ontheffingen en wijze van handhaving 

www.opwegnaarzes.nl ). Hierop zal Gouda zoveel mogelijk aansluiten.

91 VVD 38 P. 38  In hoeverre kunnen een betere doorstroming van verkeer en het nemen van 

vertragende en autowerende maatregelen met elkaar interfereren?
De mogelijke interferenties zijn afgewogen in het proces om te komen tot een Verkeerscirculatieplan, dat op 30 juni 

2021 door de raad is vastgesteld. In grote lijnen komt het erop neer dat op de randwegen (o.a. Goverwellesingel, van 

Reenensingel, N207) van Gouda de doorstroming voor autoverkeer wordt verbeterd, zodat binnen de 

verblijfsgebieden en toekomstige 30 km/u wegen meer ruimte ontstaat voor fietsers en voetgangers. Autoverkeer 

kan nog wel op een passende manier door deze gebieden rijden (“doorwaadbaar”).

92 VVD 38 P.38 Is er een beeld van de in Gouda aanwezig auto's en de drijfveren achter het 

autobezit? Zo ja, kan dat beeld gedeeld worden? Zo nee, zou een dergelijk beeld 

kunnen bijdragen aan het haalbaarheidsbeeld voor verkeersmaatregelen? 

(Waarom wel/niet?)

Dit is geen technische vraag i.r.t. de Jaarstukken 2021. De beoogde verkeersmaatregelen heeft de gemeenteraad met 

het Verkeerscirculatieplan in juni 2021 vastgesteld.

93 VVD 38 P. 38 In hoeverre speelt de gemeente in op bedreigingen voor de betrouwbaarheid 

van het openbaar vervoer, zoals capaciteitsproblemen, stakingen en storingen op 

een druk trein en bus-net?

Dit is geen technische vraag i.r.t. de Jaarstukken 2021. Om enige toelichting te geven: de dienstverlening van het OV 

is de verantwoordelijkheid van de betreffende OV-bedrijven en concessiehouder. Gemeente en regio monitoren het 

nakomen van de afspraken van de concessieovereenkomst. Daarnaast stemmen de OV-bedrijven en gemeente 

werkzaamheden met elkaar af indien deze van invloed zijn op de dienstregeling. En waar noodzakelijk en mogelijk 

worden dan alternatieven geboden.

94 VVD 39 P. 39 Afvalbeleid: is er waarneembaar waar het afgenomen scheidingspercentage 

door veroorzaakt is?
Zoals op pagina 38 van de jaarrekening toegelicht, hangt de daling van het scheidingspercentage verband met de 

toegenomen hoeveelheid huishoudelijk afval. De toename van het huishoudelijk afval is het gevolg van 

coronamaatregelen (en met name het thuiswerken).

95 VVD 39 P. 39 Welk principe is leidend bij de keuze voor het afvalinzamelingssysteem 

(kosten, duurzaamheidswinst, bewustwording etc.)?
Betreft geen technische vraag.

96 VVD 39 P. 39 Welke resultaten heeft de communicatiecampagne Blinkie opgeleverd? Effecten in de zin van minder afval op straat of betere scheidingsresultaten zijn nog niet meetbaar. De campagne is 

gericht op gedragsverandering (preventie) en dat kost tijd. Zichtbaar is wel: 

- online heeft de campagne 64.900 individuele personen bereikt; 

- gemiddeld kwamen deze mensen 9,41 keer met Blinkie in aanmerking; 

- dankzij online advertenties, die voor een paar euro hebben gedraaid, is 2.000 keer doorgeklikt naar de website 

www.blinkie.nl; 

- in totaal is deze site 1.176.000 keer bekeken; 

- Blinkie heeft 200 volgers op Facebook en 214 volgers op Instagram;

- er zijn 17 containeradoptanten actief; en

- er zijn 900 afvalgrijpers uitgedeeld (dit is inclusief de actie van Gouda 750).

Aangenomen mag dus worden dat de bewustwording is toegenomen.



97 VVD 39 P. 39 Afvalbeleid: Is er zicht op dat inwoner inmiddels afval beter scheiden? Is daar 

een rapportage van? Blijft Gouda inzetten op de huidige werkwijze van afval 

inzamelen of wordt er ook nagedacht over alternatieven?

Bij de invoering van het nieuwe afvalbeleid (diftar) zijn bewoners afval beter gaan scheiden. Inmiddels neemt het 

scheidingspercentage weer af. Toch zijn de scheidingsresultaten nog steeds beter dan in de gemeenten waar dit 

beleid niet wordt gevoerd. Voor een uitvoerige uiteenzetting wordt verwezen naar het Raadsmemo van 22 februari 

2022, IBABS-nummer 6007, en de bijbehorende bijlagen. 

98 VVD 45 P. 45 Kunt u uitleggen waarom er is gekozen voor 66% gelijke kosten jeugdhulp en 

hoe dit berekend wordt?
Dit is een foutje. De tekst onder het plaatje heeft geen betrekking op de 66%. Die 66% heeft betrekking op afname 

ipv toename van % inwoners tevredenheid over deelname aan de samenleving ( 2020).

99 VVD 45 P. 45 Waarom zijn de kosten per jeugdige lager uitgevallen? Is hier een algemene 

reden voor?
Het gaat hier mogelijk om een combinatie van redenen. Een van de redenen voor de lagere gemiddelde kosten per 

jeugdige is dat het aantal trajecten zwaardere zorg is afgenomen. Deze trajecten zijn gemiddeld duurder. 

100 VVD 45 P. 45 Op pagina 45 staat dat het aantal langdurig bijstandsgerechtigden met 465 is 

afgenomen. Op pagina 56 lijkt het echter dat 465 de uitstroom is en dat er ook 

instroom is geweest. Wat is de netto afname geweest?

Zie het antwoord op vraag 40.

101 VVD 45 P. 45 De indicatoren die op pagina 45 genoemd worden komen niet overeen met 

de indicatoren uit de programmabegroting. Wat is daarvan de reden?
De cijfers onderaan pagina 45 zijn de resultaten van de indicatoren zoals genoemd in de programmabegroting (de 

volgorde is anders).

102 VVD 48 P. 48 Pilot Gewoon Thuis: kunt u hier meer uitleg over geven? Zijn er al resultaten 

van de pilot? Wanneer krijgt iemand de beschikking over dit product?
Gewoon Thuis biedt intensieve begeleiding in de eigen woning om zo een plaatsing in een beschermde woonvorm te 

voorkomen of te verkorten. Van de 75 cliënten in de pilot hebben er 66 een beschikking Gewoon Thuis gekregen. Een 

inwoner komt in aanmerking voor een indicatie Gewoon Thuis als er ondersteuning nodig is door psychiatrische 

problematiek, lvb-problematiek, verslaving of een combinatie hiervan. Gewoon thuis is een ambulant product en 

bedoeld voor inwoners die kunnen uitstromen uit beschermd wonen, maatschappelijke opvang en verblijfzorg jeugd.

103 VVD 49 P. 49 Wat is het Wonen Eerst? Waar worden die mensen opgevangen? Kunt u 

uitleggen met wat voor problematiek deze groep te maken heeft?
Met Wonen Eerst worden dakloze mensen niet eerst opgevangen in een crisis- of woonvoorziening, maar ze krijgen 

snel een zelfstandige woonruimte aangeboden. Ze krijgen daarnaast intensieve, integrale ondersteuning bij hun 

verdere herstel. UItvoering van dit initiatief is gestart in 2022. Het  streven is vanaf juli 2022 iedere maand een huis 

door de woningcorporaties beschikbaar te kunnen stellen voor een Wonen Eerst kandidaat.

104 VVD 49 P. 49 Is er onder het programma Gewoon Thuis Jeugd ook aandacht voor 

jongeren die al uit huis zijn geplaatst? En wordt er ook bekeken of het mogelijk is 

om die jongeren weer naar huis te laten terugkomen? Er komen namelijk vaak 

signalen naar de raad dat jongeren die eenmaal uit huis zijn geplaatst heel moeilijk 

weer naar huis kunnen komen.

Binnen het programma Gewoon Thuis Jeugd wordt zoveel mogelijk geprobeerd jongeren thuis te laten wonen: Door 

bv intensieve ambulante hulp in te zetten, of ondersteuning van het PAST team(waar verschillende zorgaanbieders 

integraal samenwerken om gezinnen zo breed mogelijk te ondersteunen), soms een tijdelijk opvang elders om 

ouders/jeugdige te ontlasten. Als een jeugdige uit huis is geplaatst is het doel wel om zo snel als mogelijk weer terug 

te plaatsen. Dat lukt soms ook snel, maar soms is de problematiek van een kind zoingewikkeld dat terugplaatsing en 

voor de jongere en voor de ouders niet altijd gewenst is en er bv langer behandeling nodig is.o

105 VVD 49 P. 49 Op pagina 49 is aandacht voor ouderen die dicht bij huis willen parkeren en 

dat er in bouwprojecten rekening met deze groep moet worden gehouden. Hoe 

staat dit in verhouding tot de bouwprojecten waar er vaak weinig parkeerruimte 

beschikbaar is?

Bij bouwprojecten wordt altijd rekening met de mobiliteitsmogelijkheden van de doelgroep waarvoor wordt 

gebouwd. Voor ouderen die afhankelijk zijn van een auto wordt voldoende aanbod aan parkeerruimte gerealiseerd

106 VVD 49 P. 49 Op pagina 49 staat er rekening moet worden gehouden met ouderen die een 

eigen auto hebben. Veel ouderen hebben in bewonersbijeenkomsten te horen 

gekregen dat zij maar moeten overstappen op een leenauto als er geen ruimte is 

om in de buurt te parkeren. Ook onze partij heeft van ouderen bezorgde reacties 

ontvangen omdat zij zich druk maken over het parkeren in de wijk. In sommige 

wijken, bijvoorbeeld rondom winkelcentrum Bloemendaal, hebben ouderen al 

moeite om in de buurt te parkeren. Hoe kunnen voldoende parkeerplekken voor 

ouderen worden gerealiseerd?

Dit is geen technische vraag i.r.t. de Jaarstukken 2021. Maar, indien de parkeerdruk in een buurt te hoog wordt en 

voor bewoners geen parkeermogelijkheden meer beschikbaar zijn op redelijke loopafstand van de woning, kan er 

worden overgegaan tot regulering van parkeren. Daarvoor dient conform het door de raad vastgestelde 

parkeerbeleid voldoende draagvlak onder de bewoners te bestaan. Voor autobezitters die moeilijk ter been zijn en 

geen grote afstand kunnen overbruggen (100 meter) kan een eigen parkeerplaats op gemeentelijke grond nabij de 

woning worden aangevraagd.

107 VVD 49 P. 49 Blijft het hebben van een eigen auto, zoals het staat op pagina 49, een 

belang? Hoe wordt gegarandeerd dat parkeren voor ouderen niet: "ten koste gaat 

van de parkeerdruk in de omgeving?

Dit is geen technische vraag i.r.t. de Jaarstukken 2021. Op p 49 is willen zeggen dat het van belang is dat voor 

ouderen, die afhankelijk zijn van een auto, voldoende parkeerplaatsen beschikbaar zijn.

108 VVD 50 P. 50 Blijft de huishoudelijke ondersteuning voor mantelzorgers bestaan? Hoeveel 

uur per maand kan een mantelzorger gebruik maken van deze regeling? Is er een 

overzicht van hoeveel procent van de mantelzorgers gebruik maakt van deze 

regeling?

De huishoudelijke ondersteuning voor mantelzorgers blijft bestaan. Er kan maximaal 78 uur per kalenderjaar 

gedeclareerd worden (= 90 minuten per week). Meestal wordt gekozen voor 3 uur huishoudelijke hulp in de 2 weken. 

Ca. 40 mantelzorgers maken gebruik van de regeling (2020).



109 VVD 51 P. 51 Kunt u een beeld geven hoe de aanscherping tot de toegang tot jeugdzorg in 

de praktijk is toegepast? Heeft dit bijvoorbeeld bij veel aanvragen tot afwijzingen 

geleid? En zo ja, hebben deze afwijzingen ook geleid tot (een toename van) 

bezwaar- en beroepsprocedures?

We hebben de inzet van jeugdhulp scherper afgebakend: Zo is huiswerkbegeleiding geen jeugdhulp en 

intelligentieonderzoeken met als doel het goed doorlopen van het onderwijs valllen ook niet onder jeugdhulp. 

Daarnaast zijn we kritisch op de inzet van begeleiding bij vrije tijd activiteiten. Dit heeft geleid tot meer afwijzingen 

en met name ook tot minder aanvragen door het gesprek hierover te voeren met ouders. Dit heeft nog niet geleid 

tot een toename van bezwaar- en beroepsprocedures.

110 VVD 51 P. 51 In onder andere de commissie Samenleving hebben wij meerdere keren 

gesproken over jongeren die in het onderwijs extra hulp nodig hebben, deze hulp 

niet op de gebruikelijke manier konden krijgen en vervolgens maar bij de 

gemeente aanklopte voor hulp. Waarbij de gemeente in sommige gevallen de zorg 

gaf die andere partijen hadden moeten geven. Op pagina 51 staat dat er is 

gekeken naar de afbakening tussen jeugdhulp en onderwijs. Gaat het dan ook om 

problemen zoals de situatie die ik net geschetst heb? Zo nee, kunt u dan uitleggen 

waar die afbakening in zit? Kunt u dan vervolgens uitleggen hoe de afbakening 

tussen jeugdhulp en onderwijs in de praktijk is toegepast?

Nee, het gaat hier niet om problemen zoals in deze geschetste situatie. In de afbakening onderwijs/jeugdhulp 

hebben we in eerste instantie vooral ingezet op de afbakening van huiswerkbegeleiding en intelligentieonderzoeken. 

Beiden zijn de verantwoordelijkheid van het onderwijs daar waar de inzet bedoeld is om het onderwijs goed te 

doorlopen en hiervoor wordt geen indicatie meer afgegeven door onze gemeentelijke toegang. Daarnaast vindt er 

vanuit de RDS communicatie plaats met aanbieders over deze afbakening tussen jeugdhulp en onderwijs. Externe 

verwijzers kunnen immers ook verwijzen naar jeugdhulp. De inzet van hulp wegens knelpunten in het onderwijs is 

een thema waar de komende periode op wordt ingezet. 

111 VVD 51 P. 51 Op pagina 51 staat: "Er is een voorzichtige samenwerking op gang gekomen 

met de gekwalificeerde instellingen over de bepalingen jeugdhulp die worden 

afgegeven." Kunt u deze zin wat meer uitleggen, bijvoorbeeld door uit te leggen 

hoe die samenwerking werkt?

Gemeente Gouda en Gecertificeerde Instellingen zijn in 2021 een paar keer digitaal bijeen gekomen om te spreken 

over de samenwerking in het afgeven van bepalingen door de Gecertificeerde Instellingen. Knelpunten in de 

samenwerking zijn besproken en geadresseerd. Ook is een aantal casussen besproken waarbij de meerwaarde van 

eerder samen optrekken zichtbaar wordt. Positieve ervaringen van medewerkers op uitvoeringsniveau dragen bij aan 

het intensiveren van de samenwerking en het elkaar eerder opzoeken. Gemeente Gouda sluit periodiek aan bij 

beleidsoverleggen van de GI, ook hierdoor wordt de samenwerking versterkt.

112 VVD 52 P. 52 In de jaren van het abonnementstarief is de gemeente vanuit landelijk 

gecompenseerd. Krijgt de gemeente nog steeds deze compensatie? Zo ja, om 

hoeveel geld gaat dit?

Bij de invoering van een abonnementstarief ter vervanging van bijdragesystematiek WMO is er 0,7 Mio euro 

structureel toegevoegd. Dit bedrag ontvangen we via de algemene uitkering. De compensatie is lager dan de groei 

van de uitgaven als gevolg van het abonnementstarief.

113 VVD 52 P. 52 Door de invoering van het abonnementstarief heeft er een zuigende werking 

plaatsgevonden in de zorgaanvragen. Is deze stijging in aanvragen nog steeds 

zichtbaar en te herleiden naar de invoering van het abonnementstarief?

Ook in 2021 is het aantal aanvragen voor een Wmo-maatwerkvoorziening toegenomen. Op basis van de huidige data 

kan niet vastgesteld worden dat dit volledig te wijten is aan het abonnementstarief. Wel is merkbaar dat mensen die 

in het verleden zelf een hulp inhuurden nu bij de gemeente aankloppen. Bij de invoering van het abonnementstarief 

in 2020 speelden ook thema’s als vergrijzing en verdergaande extramulisering een rol in de toenemende inzet van 

Wmo-maatwerkvoorzieningen. Ook dit zijn oorzaken van de groei van de uitgaven voor huishoudelijke hulp.  

114 VVD 52 P. 52 op pagina 52 staat er over de kosten voor begeleiding: “Op begeleiding lijkt 

er sprake te zijn van een positief resultaat, maar dat heeft ermee te maken dat alle 

middelen vanuit beschermd wonen in het kader van de ambulantisering en een 

herijking die bedoeld was voor de gehele WMO ten gunste komen van het budget 

voor begeleiding.” Hoe moet ik deze zin lezen? Dat er geld vanuit de post 

beschermd wonen is gebruikt voor begeleiding? Begeleid wonen gaat toch niet 

alleen over begeleiding, hoeveel procent van de begeleiding is het gevolg van de 

ambulantisering? Welke herijking is gebruikt voor het budget voor begeleiding?

Ter preventie en/of afschaling van de inzet van beschermd wonen (intramuraal) kan meer dan begeleiding 

(extramuraal) ingezet worden, bijvoorbeeld dagbesteding. Dit is een nuance die kan worden geplaatst bij het 

ogenschijnlijk positief resultaat op begeleiding. Een belangrijk deel van het budget is ingezet voor beschut wonen en 

Gewoon Thuis, twee lokale voorzieningen die onder begeleiding vallen. Daarnaast had het budget ook (deels) 

geboekt kunnen worden op dagbesteding. De genoemde herijking had betrekking op de tarieven voor alle Wmo-

voorzieningen in het subtaakveld Maatwerkdienstverlening 18+ en is daar ook op gebaseerd, maar is eveneens 

volledig geboekt op begeleiding.

115 VVD 52 P. 52 Op welke wijze kan een gedragswetenschapper met GGZ-expertise ons 

helpen in de opgave WMO maatwerk?
De gedragswetenschapper kijkt bij de meest complexe casuïstiek mee in de omvang en duur van indicaties voor 

begeleiding en dagbesteding. Dit kan leiden tot het bijstellen van de voorgenomen indicatie en zo bijdragen aan de 

opgave Wmo maatwerk. 

116 VVD 53 P. 53 Kunt u iets meer uitleggen over de gesprekken in de stad over de 

mogelijkheid om een Lokale Alliantie financiële uitbuiting op te richten? Is deze 

problematiek ook in Gouda een bekend probleem?

Ja, er komen steeds meer signalen van ketenpartners over financiële uitbuiting, waarbij men erg op zoek is hoe dit op 

een goede manier aan te pakken en hoe dit te voorkomen. Bij Veilig Thuis waren afgelopen jaar in Midden Holland 65 

meldingen gedaan van financiële onveiligheid, terwijl landelijk 3% van de 65% ermee te maken heeft. Op 15 juni is 

een  startbijeenkomst geweest waar partners als politie, Veilig Thuis, wijkverpleging, sociaal team, gemeentes, 

banken, vrijwilligers thuisadministratie etc, aan hebben deelgenomen en hebben afgesproken met elkaar stappen te 

willen zetten. Eind 2022 hebben we lokale allianties in de regio opgericht.



117 VVD 54 P. 54 Wat zijn de ervaringen van de integrale toegang en uitvoering? Welke 

uitgangspunten tot doorontwikkeling zijn er tijdens evaluatie naar boven gekomen?
De ervaringen uit de interne organisatie (consulenten) zijn positief waar het gaat om benadering van de vraag. Er is 

een meer integrale blik, de kwaliteit voor de inwoner gaat omhoog en er is ruimte voor creatieve oplossingen in 

overleg met de inwoner.  Er is veel geïnvesteerd in kennis over de verschillende levensdomeinen. Doorontwikkeling 

is nodig op de ICT-processen; verdieping op regievoering op (integrale) casussen. De resultaten uit de 

cliëntervaringsonderzoeken op dit onderwerp worden nu verwerkt en gevoegd bij de evaluatie vanuit de interne 

organisatie. 

118 VVD 57 P. 57 Waarom is het een doel om het % kinderen met een gezond gewicht te laten 

afnemen? Hoe verhoudt de afname in Gouda (van 77% naar 71%) zich tot de 

landelijke trend?

"We hebben het streven om het percentage kinderen met een gezond gewicht te laten toenemen of stabiel te 

houden. Er zijn geen landelijke referentiecijfers, we kunnen wel vergelijken met Hollands Midden als regio. En op dat 

niveau zien we ook een daling; van 76% naar 74%. De cijfers voor 2020 zijn een stukje minder betrouwbaar dan die 

van 2019, omdat er vanwege corona veel minder kinderen gezien zijn door de JGZ. 

Wat in Gouda mogelijk speelt, is dat er relatief veel kinderen in de leeftijd van 10-11 jaar zijn gezien in 2020. In die 

leeftijdsgroep is het percentage kinderen met gezond gewicht een stuk lager en dat bepaalt dan ook het gemiddelde. 

Hierdoor valt het totale percentage voor Gouda in 2020 ook lager uit. Kijkend naar de leeftijdsgroepen afzonderlijk, 

dan is er per leeftijdsgroep eigenlijk weinig verandering, in ieder geval niet zo’n grote verandering als voor Gouda als 

geheel."

119 VVD 57 P. 57 Waarom is het gebruik van het kindpakket afgenomen? Dit is grotendeels te wijten aan de diverse lockdowns waardoor het jeugdtegoed niet kon worden besteed en het 

verminderd mogelijk zijn van sporten heeft  ertoe geleid dat mensen minder gebruik konden maken hiervan. Het niet 

bestede jeugdtegoed is overgeheveld naar het nieuwe pasjaar om mensen in staat te stellen dit toch te besteden.

120 VVD 57 P. 57 Waarom is het % inwoners dat aangeeft dat het sociaal team de 

problematiek goed begrijpt afgenomen?
Dit cijfer komt uit het clienttevredenheidsonderzoek jeugd, er is geen toelichting bij beschikbaar. Overigens moet bij 

'% inwoner' gelezen worden ‘% (ouders van) cliënten jeugdhulp’. Conclusies uit de CTO zijn altijd reden om opnieuw 

te bezien waar het beter en anders kan. Dit in overleg met Kwadraad.

121 VVD 58 P. 58 In de eerste tabel op pagina 58 staat dat maar 14% van de ouderen tevreden 

is met de voorzieningen in de wijk, is een oorzaak voor deze cijfers te vinden? Op 

welke wijze stuurt de gemeente op een stijging van dit percentage? In welke mate 

is deze sturing succesvol gebleken als de tevredenheid hiervoor op 16% stond?

Dit getal komt uit de Stadspeiling, daar wordt geen toelichting bij gegeven.

122 VVD 58 P. 58 In tabel 3.4.4 lijkt het alsof gegevens missen, kunt u een tabel aanleveren 

met daarin wel alle gegevens? Zo staat er bijvoorbeeld achter jongeren met een 

delict voor de kinderrechter dat dit niet van toepassing is.

Omdat het cijfer van Gouda niet afwijkt tov Nederland is er geen toelichting opgenomen (oftewel nvt). Zie ook 

bijlagen.

123 VVD 61 P. 61 In tabel 3.4.5.3 staat dat er hogere kosten waren voor het collectief vervoer 

omdat er ondanks corona ook meer ritten waren. Hoeveel procent van de ritten 

reed op tijd? Klopt het dat de vervoerder beloond wordt als hij op tijd rijdt, zo ja, zit 

die beloning dan ook in de extra kosten? Wanneer de vervoerder juist niet op tijd 

rijdt, heeft dit dan ook financiële gevolgen?

Op de uitvoering van GroeneHartHopper is een malus- en malusregeling van toepassing. Het door Gouda 

(opdrachtgever) gewenste kwaliteitsniveau is 92%. Indien gedurende vier aaneen gesloten weken dagelijks het 

kwaliteitsniveau behaald wordt wordt de bonusregeling toegepast. Per maand wordt aan de hand 

vanmanagementgegevens op elk element de werkelijke scores bepaald. De uitkomsten kunnen leiden tot een 

maandelijkse bonus of malus. Elementen waarop scores worden bepaald zijn o.a.: stiptheid  in relatie tot gewenste 

vertrektijd, stiptheid voor prioriteitsritten, (telefonische) wachttijd en gegronde klachten. De (totale) kwaliteit van 

dienstverlening brengt dus financiële gevolgen met zich mee. 

124 VVD 61 P. 61 Waarom vallen de kwijtscheldingen van afval en riool onder programma 6.3 

inkomensregelingen? Hoe is dit dan boekhoudkundig geregeld met de kosten en 

baten van de afval- en rioolheffingen zelf in programma 3.2 Energie en Klimaat?

Naar aard van de uitgaven (BBV) vallen de kwijtscheldingen onder het Armoedebeleid. Handmatig nemen we deze 

posten mee in de opstelling van kosten Riool en Afval en op deze wijze lopen deze posten mee in de onderbouwing 

riool- en afvalstoffenheffing.

125 VVD 62 P. 62 Onder 6.6 staat dat er minder rolstoelen zijn verstrekt met een bedrag van 

154.000; hoe moet ik dit lezen?
In 2021 lag het aantal inwoners waaraan een rolstoel is verstrekt lager dan de voorgaande jaren en dan waarmee 

rekening was gehouden in de begroting. Dit leidt tot een voordelig resultaat van € 154.000.

126 VVD 62 P. 62 In tabel 3.4.5.3 staat dat de gemeente de gemaakte kosten voor de opvang 

van daklozen in de corona tijd niet geheel vanuit het Rijk vergoed heeft verkregen. 

Wat is hier de oorzaak voor? Heeft het Rijk de gemeenten een x bedrag vergoed 

en was de Goudse opvang duurder? Kunt u aangeven hoeveel de gemeente door 

corona extra heeft uitgegeven en hoeveel de vergoeding vanuit het Rijk was?

We hebben in 2021 extra plekken moeten inrichten voor dakloze mensen in Gouda. Eerst in het Best Western hotel 

en later aan de Thijsselaan in Gouda. Het is inderdaad zo dat het Rijk (compensatie vanuit het Rijk: € 486.483,- euro) 

aan Gouda een bepaald bedrag heeft gegeven, maar dat de kosten ( 2021: € 660.040,- euro) van deze extra opvang 

hoger waren. De kosten betreffen de tijdelijke extra opvang en dus niet de reguliere opvangplekken.



127 VVD 62 P. 66 Op pagina 66 gaat het over Sport.Punt.Gouda en staat er dat er: “Er is 

overeenstemming over een klein aantal benodigde aanpassingen die in 2022 

meegenomen moeten worden wanneer de DVO verlengd wordt”. Om hoeveel 

aanpassingen gaat het? Kunt u aangeven wat die aanpassingen zijn?

Het gaat om elf aandachtspunten en wijzigingen. Het gaat om zaken waarover eerder al besluitvorming heeft 

plaatsgevonden en om zaken die in de praktijk al doorgevoerd waren, zoals de toevoeging resp. beëindiging van de 

exploitatie van de Dick van Dijkhal en gymzaal De Hoogenburg. De gemeenteraad is op 22 februari jl. geïnformeerd 

over de verlenging van de DVO (dossiernummer 5991).

128 VVD 66 P. 66 Doorontwikkeling Sportraad. Welk mandaat heeft deze sportraad? Is de 

wethouder hier niet leidend in?
Het inrichten van een sportraad is geen wettelijke verplichting voor een gemeente. De Goudse Sportraad heeft dan 

ook geen mandaat; adviezen zijn dringend, maar niet dwingend. De sportraad neemt feitelijk de rol van de 

Vereniging van Goudse Sportorganisaties (VGSO) over, die jarenlang het gemeentebestuur van adviezen voorzag met 

betrekking tot het gevoerde sportbeleid. De sportraad doet dit niet alleen vanuit verenigingsperspectief, zoals de 

VGSO dat deed, maar vanuit een breder algemeen belang van sport en bewegen.

129 VVD 75 P. 75: Wat is de status van de motie ''Toereikende capaciteit gemeentelijke 

handhaving'' d.d. 14 juli 2021?
Inmiddels is dit verwerkt in het bestuursakkoord waardoor uiteindelijk er meer capaciteit vrijkomt voor de 

handhaving op leefbaarheid. De extra capaciteit gaat vooral worden ingezet op jeugd(overlast). Het afgelopen jaar 

hebben we die extra inzet gebruikt om de handhaving ook tijdens Corona door te laten gaan.

130 VVD 75 P. 75 We lijken veel vandalisme in de stad te zien. Welke tendens is 

waarneembaar als het gaat om vandalisme in de openbare ruimte in relatie tot 

sociale veiligheid?

In de politiecijfers voor 'vernielingen' van afgelopen jaren is geen duidelijke stijging zichtbaar. In 2019 ging het om 

383 gevallen, in 2020 om 387, in 2021 om 350 en in 2022 gaat het om 113 gevallen voor de periode jan-april, in 2021 

was dit aantal 114 gevallen over dezelfde periode. We zien hiermee geen stijgende tendens. 

131 VVD 75 P. 75 Zijn er methoden om de signalering ofwel opsporing van vandalisme in de 

breedte te bevorderen worden, met inachtneming van de vele goede inspanningen 

en capaciteitsuitdagingen op dit moment?

In de app slim melden Gouda kunnen fysieke vernielingen gemeld worden als dit gemeentelijke objecten betreft. 

132 VVD 76 P. 76 We zien minder woninginbraken. Het is natuurlijk goed nieuws dat de stevige 

inspanningen van de gemeente, politie en justitie werken. Maar in hoeverre is er 

inzichtelijk of er een verschuiving plaatsvindt naar andere vormen van criminaliteit?

In de politiecijfers voor 'vernielingen' van afgelopen jaren is geen duidelijke stijging zichtbaar. In 2019 ging het om 

383 gevallen, in 2020 om 387, in 2021 om 350 en in 2022 gaat het om 113 gevallen voor de periode jan-april, in 2021 

was dit aantal 114 gevallen over dezelfde periode. We zien hiermee geen stijgende tendens. 

133 VVD 77 P. 77 Radicalisering en polarisatie: we horen steeds meer over rechts-

extremistisch gedachtengoed, in hoeverre speelt deze problematiek in Gouda (anti-

overheidssentimenten, anti-corona etc)?

Wij zien soms uitingen van rechtsextremistisch gedachtengoed (stickeracties). Ook hebben wij te maken gehad met 

(een poging tot) online aangejaagde ordeverstoring die een corona(maatregelen) achtergrond had. 

134 VVD 81 P. 81 In hoeverre is de gemeente bezig met de mogelijke wijziging van de wet 

veiligheidsregio's (naar Wet crisisbeheersing en brandweerzorg) en de mogelijke 

consequenties hiervan? En op welke wijze houdt de gemeente Gouda binding met 

bijvoorbeeld het brandweerkorps van Gouda?

De Wet crisisbeheersing en brandweerzorg treedt per 1 juli 2022 in werking. Vervolgens is er twee jaar tijd om de 

gemeenschappelijke regeling van de VRHM te wijzigen. De VRHM en de aangesloten gemeenten gaan actief aan de 

slag met de implementatie van deze nieuwe wet.

135 VVD 97 P. 97 Op pagina 97 staat: “De opbrengst rioolheffingen is € 135.000 (0,7%) lager 

dan geraamd. Het aantal aansluitingen op de riolering is iets minder dan geraamd.”  

Is dit een gevolg van vertraagde oplevering van nieuwbouw, of is er iets anders 

aan de hand? Als het nieuwbouw betreft: welke projecten gaat het dan om?

Ten opzichte van de totale heffingsinkomsten is deze afwijking erg marginaal. In onze administratie kunnen we geen 

onderscheid maken in de heffing per wijk. Met nieuwbouw wordt wel rekening gehouden in de prognose. Verdere 

analyse laat zien dat het hier gaat om de rioolheffing - eigenarendeel.  

136 VVD 109 P. 109 Op pagina 109 in paragraaf 4.2.2.2 staat een plaatje over het benodigd 

weerstandsvermogen (bepaling van). Hoe is bij de Monte Carlo simulatie van de 

risico’s (going concern) rekening gehouden met correlatie van risico categorieën?

De Monte Carlo simulatie is een computergestuurde techniek waarbij een fysiek proces niet één keer, maar vele 

malen wordt gesimuleerd. De risico's zullen immers niet allemaal tegelijk en in hun maximale omvang optreden. De 

verkregen resultaten worden steeds weer opnieuw berekend, op basis van de ingeschatte kans en de impact. Dat 

leidt uiteindelijk tot mogelijk duizenden herberekeningen en mogelijke uitkomstwaarden. Omdat de Monte Carlo 

simulatie dit tot wel duizenden keren uitvoert, leidt dit tot een waarschijnlijkheidsverdeling van de mogelijke 

uitkomsten. Zo ontstaat een zo volledig mogelijk beeld van mogelijke risico’s.

 

De risico’s zijn onafhankelijk van elkaar gekwantificeerd. Daarbij is een zo objectief en realistisch mogelijke 

inschatting gemaakt. Het kwantificeren van relaties is te complex.



137 VVD 110 P. 110 Waar zit de lage solvabiliteitsratio in van 11,4% en wat zijn de acties om 

snel richting de norm van 20% te geraken
De 11,4% is het cijfers van de primitieve begroting 2021. De jaarrekening laat een percentage van 18,5% zien wat een 

stuk dichterbij de 20% is. Ook ten op zichte 2020 (17,6%) is het percentage hoger. Per abuis is bij de toelichting op de 

solvabiliteitsratio het begrotingspecentage neergezet van 11,4%. Dit had conform bovenstaande tabel 18,5% moeten 

zijn.

138 VVD 115 P. 115 Waarom sluiten de gegevens van de dotatie en onttrekking begroting 2021 

niet aan op de cijfers in de programmabegroting (p148)
De begrotingscijfers op pagina 148 van de programmabegroting in de betreffende tabel zijn die van de primitieve 

begroting (dus de cijfers voor begrotingswijzigingen). De begrotingscijfers in de betreffende tabel op pagina 115 van 

de jaarrekening betrefffen de begrotingscijfers na begrotingswijzigingen, zoals door de Raad vastgesteld. 

139 VVD 115 P. 115 In de jaren ‘90 van de vorige eeuw zijn in Gouda in verschillende wijken op 

initiatief van de gemeente funderingsonderzoeken uitgevoerd, de kosten voor deze 

onderzoeken werden door de gemeente gedragen. In een aantal wijken is daarna 

ook funderingsherstel uitgevoerd. Nu plant de gemeente werkzaamheden aan 

rioleringen in deze wijken. Waarom legt de gemeente het initiatief voor het 

uitvoeren van funderingsonderzoek deze keer bij de woningeigenaren? Legt de 

gemeente ook de kosten voor dit onderzoek bij woningeigenaren?

De gemeente Gouda heeft in het verleden stadsvernieuwingsgelden ingezet om eigenaren door middel van subsidie 

financieel te ondersteunen bij het doen van funderingsonderzoek en -herstel. Aanvankelijk werd dit bekostigd uit het 

stadsvernieuwingsfonds, later heeft Gouda een specifiek geoormerkt ISV (Investeringsbudget Stedelijke Vernieuwing) 

gekregen voor funderingsherstel. Dit is in 2010 afgerond. Op dit ogenblik zijn er binnen Gouda geen budgetten 

beschikbaar om eigenaren (in de vorm van subsidies of laagrentende leningen) te ondersteunen bij 

funderingsherstel. De rijksoverheid stelt zich op het standpunt dat de woningeigenaar zelf verantwoordelijk is voor 

de onderhoudstoestand van de fundering. Na het eenmalige budget zoals eerder genoemd heeft het rijk geen 

nieuwe middelen in de vorm van subsidiegelden voor funderingsherstel ter beschikking gesteld.

Het college heeft december 2018 een besluit genomen over de aanpak communicatie over risico’s funderingen in 

(riool)projecten. De aanpak bestaat uit het informeren van huiseigenaren in projectgebieden over de risico’s van 

slechte funderingen bij de uitvoering van werkzaamheden. Werkzaamheden hebben geen gevolgen als de fundatie in 

goede staat is. Het uitgangspunt is dat de huiseigenaar zelf verantwoordelijk is voor de staat van zijn woning en dus 

ook voor het uitvoeren van funderingsonderzoek en -herstel.  

140 VVD 121 P. 121Rioolkrediet 2021: wat is dit en waar komt die bijdrage derden vandaan? Betreft het beschikbaar gestelde krediet voor de uitvoer van investeringen in het Riool. Het gerealiseerde 

investeringsbedrag komt ten laste van het betreffende kredietbedrag. De "Bijdrage van derden" betreft in het 

genoemde geval de dekking vanuit de voorziening Riolering en daarmee de rioolheffing.

141 VVD 122 P. 122 Er is in 2021 geïnvesteerd in zonnepanelen Groenhovenbad (2x), 

Mammoet, Zebra. Om hoeveel m2 zonnepanelen gaat het in totaal en hoe groot is 

het totale geïnstalleerde vermogen (in Wattpiek)?

Het gaat om 1.672 m2 en 313.000 WP.

142 VVD 171 P. 171 Voorziening riool. Eindstand is 24 miljoen. In programmabegroting was 17.4 

miljoen verwacht. Een gedeelte wordt verklaard door 4.4 miljoen minder 

investeringen: wat is hiervan de oorzaak en welke risico’s op verstoringen lopen de 

inwoners van Gouda daardoor? En wat is de oorzaak van het overige verschil van 

2.2 miljoen?

De oorzaak van de lager uitgevallen investeringen is gelegen in doorschuiven naar volgende jaren om verschillende 

redenen, zoals een langer durend traject van aanbesteden, een voorbereidingstijd die langer dan gepland was etc. 

Het effect op risico's op verstoringen wordt als nihil ingeschat.

Oorzaak overige verschil: Ten tijde van het opstellen van de programmabegroting 2021-2024 werd uitgegaan van een 

beginstand per 1-1 van € 21.069.000. Na afsluiting van het boekjaar en de controle door de externe accountant bleek 

dit € 22.481.000 (dit is € 1.412.000 hoger). De geraamde toevoeging was bij de opstelling van de 

programmabegroting 2021-2024 € 5.466.000, na begrotingswijzigingen in 2021 was dit € 5.806.000 en de realisatie 

was uiteindelijk € 6.405.000 (dit is € 939.000 hoger).



143 CU Alg. In de jaarrekening komen op diverse plekken wettelijk voorgeschreven en eigen 

indicatoren voor. Deze zijn een welkom hulpmiddel voor het beoordelen van het 

beleid. In paragraaf 3.7.3 worden diverse verplichte indicatoren genoemd voor het 

taakveld bestuur en ondersteuning. Hier ontbreekt steeds de vergelijking met heel 

Nederland met als aantekening “nog niet bekend”. Vraag 1: Kunt u, nu dit wettelijke 

indicatoren zijn die voor alle gemeentes zijn vastgelegd, wel aangeven wat de 

landelijke vergelijkende indicatoren zijn in het voorgaande jaar?

Het A&O fonds brengt elk jaar een personeelsmonitor uit.

Daarin zijn de volgende cijfers terug te vinden.

Gemeentelijke bezetting in personen in 2021:

Gouda: 7,6 personen per 1.000 inwoners

50.000-100.000 inwoners: 8.9 personen per 1.000 inwoners

Alle gemeenten: 9,9 personen per 1.000 inwoners

Gemeentelijke bezetting in fte in 2021:

Gouda: 6,8 fte per 1.000 inwoners

50.000-100.000 inwoners: 7.9 fte per 1.000 inwoners

Alle gemeenten: 8,9 fte per 1.000 inwoners

Uitgaven aan externe inhuur in procenten van de loonsom, 2021:

Gouda: 26,7%*

50.000-100.000 inwoners: 17,1%

Alle gemeenten 16,5%

*De cijfers voor externe inhuur in de personeelsmonitor van het A&O fonds wijken af van de cijfers uit de 

jaarrekening. De berekening van onze 25% is: inhuur / (loonkosten + inhuur). Het is ons niet bekend hoe A&O fonds 

de berekening precies heeft uitgevoerd.

Voor wat betreft overhead en apparaatskosten:

Er zijn geen recente vergelijkingscijfers beschikbaar van andere gemeenten. 

144 CU Alg.  Vraag 2: Als dat niet mogelijk is, kunt u dan voor een aantal referentiegemeentes 

aangeven wat daar de vergelijkbare indicatoren in paragraaf 3.7.3 zijn? Over 2020 

of 2021?

Zie vraag 144

145 CU Alg. Vraag 3: Kunt u aangeven of de eigen indicatoren zijn vastgesteld door de 

gemeenteraad of door het college en wie de genoemde streefwaardes (heeft) 

bepaald?

Met het vaststellen van de begroting heeft de raad deze gegevens vastgesteld.

146 PvdD 22 Gouda zette in op het bestrijden van onderwijsachterstanden (Jaarstukken 2022, 

p.22). In de voorbeelden die worden aangehaald betreft voornamelijk jongere 

kinderen. Wat heeft de gemeente gedaan om onderwijsachterstanden te bestrijden 

bij MBO en VO leerlingen?

Vanuit de Gelijke Kansen Alliantie zijn er in Gouda diverse projecten om achterstanden te voorkomen of weg te 

werken. Zo zijn er ‘Taalkansenklassen’, weliswaar voor de groep 8- leerlingen, maar de lessen worden gegeven op 

een school voor voortgezet onderwijs en richten zich op de overstap naar het voortgezet onderwijs. Ze zijn bedoeld 

voor kinderen die de potentie hebben om naar havo of vwo te gaan, maar die gehinderd worden door een 

taalachterstand.  Voor mbo-studenten is er een vergelijkbaar project vanuit de aanpak voortijdig schoolverlaten; 

‘Taalstimulering op het mbo’. Sommige studenten met een mbo1-diploma krijgen moeite met de hogere taaleisen als 

zij een mbo2- opleiding starten. In aparte taalklassen op mboRijnland krijgen deze jongeren extra taalonderwijs.  

147 PvdD 23 In 2021 zijn er 1.200 laaggeletterde inwoners geholpen (Jaarstukken 2022, p.23). 

Kunt u een overzicht geven voor welke doelgroepen elk initiatief is opgezet, zoals 

PO, VO, MBO/HBO, volwassenen en wat de verdeling is geweest van gelden over 

de doelgroepen?

Het mboRijnland heeft met bijna € 16.000 van de Wet Educatie Beroepsonderwijs (WEB)-middelen 26 Mbo'ers 

ondersteund met trajecten Extra taalondersteuning.

De overige deelnemers zijn allen volwassenen en hebben trajecten gevolgd die niet via het reguliere onderwijs 

aangeboden worden. Deze trajecten worden door verschillende organisaties, zowel professionele als vrijwilligers, 

verzorgd.

De uitgaven voor de volwassen deelnemers zijn iets meer dan € 560.000.                                                                       Eind 

2021 zijn de voorbereidingen gestart voor de inzet van leesconsulenten op het PO. Hiermee zijn in 2021 nog geen 

deelnemers gerealiseerd.

De uitgaven voor de leesconsulenten bedragen € 20.000. Alle uitgaven zijn volledig gedekt door rijksmiddelen.

Taalondersteuning voor PO/VO wordt via andere middelen zoals Onderwijs Achterstandenbeleid (OAB) aangeboden.



148 PvdD 23 Reductie schooluitval: Gouda had in 2021 105 VSV’ers. (Jaarstukken 2022, p.23). 

Is er in kaart gebracht waarom deze leerlingen voortijdig zijn gestopt? 
Bij schooluitval gaan de consulenten vanuit Bureau leerlingzaken op huisbezoek, voor het ‘het verhaal achter de 

cijfers’. Alle voortijdig schoolverlaters zijn daardoor in beeld en worden op maat ondersteund richting onderwijs en / 

of werk. Indien nodig worden daarbij partners betrokken vanuit het werk- en zorgdomein.  

149 PvdD 24 In de samenwerking renovatie schoolgebouwen treed de gemeente bij sommige 

schoolbesturen op als bouwmeester en bij andere besturen niet (bijv. DGW). 

(Jaarstukken 2022, p.24). Hierdoor dragen deze de financiële risico’s van de bouw 

en renovatie, terwijl de gemeente dit risico van andere schoolbesturen overneemt. 

a)	Wat is de reden dat de gemeente voor het ene schoolbestuur wel als bouwheer 

optreed en voor andere besturen niet? 

b)	Wat is de reden dat de gemeente hierin niet gelijk optreed richting alle 

schoolbesturen?  

c)	Waarom en waarop wordt dit onderscheid gemaakt?

Het uitgangspunt op grond van de onderwijswetgeving (in artikel 103 Wpo, artikel 101 Wec en artikel 76n Wvo) is 

dat het bouwheerschap bij het schoolbestuur ligt. 

In basis is het schoolbestuur de bouwheer tenzij een schoolbestuur vanwege zwaarwegende redenen een verzoek 

indient bij de gemeente om het bouwheerschap over te nemen.  

Deze keuze moet volgens de wet tussen het schoolbestuur en het college schriftelijk worden overeengekomen.

Redenen voor overname van het bouwheerschap kunnen zijn:

•         er zijn meerdere partijen die bepaalde voorzieningen willen delen;

•         er valt financieel voordeel te behalen bij een gezamenlijke opdrachtverlening;

•         het bouwproject is omvangrijk en complex;

•         het schoolbestuur heeft niet de kennis en ervaring om als enig bouwheer een dergelijk project te realiseren;

•         risicospreiding voor de realisatie van het gebouw.

 

Binnen het Uitvoeringsplan 1e tranche IHP 2020-2024 heeft de gemeente voor twee projecten het bouwheerschap 

overgenomen. Voor nieuwbouw Auris Taalplein – De Triangel hebben de schoolbesturen verzocht bouwheerschap 

over te nemen vanwege de complexiteit van het project, met name omdat het een nieuwe clustering is van een 

reguliere basisschool (De Triangel) en speciaal onderwijs (Auris Taalplein) in combinatie met het bouwen van een 

gymzaal. Voor Renovatie van de Casimirschool – Herpstraat, zal de gemeente als bouwheer optreden omdat die 

eigenaar van het pand is. Daarnaast heeft gemeente het bouwheerschap ook overgenomen voor de nieuwbouw van 

KC De Ontdekkingsreiziger in Westergouwe vanwege de complexiteit van het project (combinatie van onderwijs, 

kinderopvang, woningen en sport) en de clustering van drie scholen in één gebouw. 

150 PvdD 29 Er wordt een nulmeting gedaan van de biodiversiteit in Gouda. (Jaarstukken 2022, 

p.29). 

a)	Welke partijen zijn er betrokken bij de nulmeting? 

b)	Hoe vordert het proces nulmeting biodiversiteit? 

c)	Naar inschatting, wanneer kan de Raad het eindrapport verwachten? 

De nulmeting biodiversiteit en waterkwaliteit wordt uitgevoerd door meerdere ecologen van Bureau Viridis. De 

opzet en uitvoering is afgestemd met de beleids- en beheerafdelingen, ook (natuur)organsaties zijn betrokken. Met 

hen wordt regelmatig overlegd, zoals: KNNV, IVN, Tuinambassadeurs en de werkgroep Natuurwaarden Goudse Hout. 

Het proces van de nulmeting loopt volgens planning. Momenteel wordt door heel Gouda gemonitord en Bureau 

Viridis brengt regelmatig tussentijds verslag uit over de werkzaamheden. Momenteel is de eerste ronde afgesloten. 

In deze ronde is op alle monsterpunten flora, fauna en de waterkwaliteit gemonitord. In totaal zijn er drie ronden. 

Het eindrapport en advies wordt eind 2022, begin 2023 verwacht.


